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تلفیق دام و زراعت؛ راهبرد اقتصادی شدن دیم زارها
مهدی اکبری   امروزه کشــاورزی تلفیقی دام و زراعت در جهان به ســرعت در حال 
گسترش اســت و اهمیت زیادی برای تأمین خوراک دام دارد. به همین جهت شناخت 

این شاخه از کشاورزی و پرداختن به آن، امری ضروری است. 

یادداشت

مسمومیت دختران دانش آموز و بحران مدیریت اطلاع رسانی
حسین قره چه کســی بحران را روایت می کند؟ جایگاه اطلاع رســانی در زمان و زمانه 
بحران ها چیســت؟ صورت مسئله این است، در سه ماه گذشــته که خبرهای بسیار مهم 
و نگران کننده  مسمومیت دانش آموزان دختر از شــهر قم آغاز شد، کدام نهاد بالادستیِ 
خبری و اطلاع رسانی روی این ســوژه  با این درجه از اهمیت- سوار شده و آن را رصد و از 

منظره جایگاه قانونی بازتاب دهند درست و دقیق بوده و سعی در هدایت آن داشته است.

دیدگاه

ولادت حضرت علی اکبر)ع( مبارک باد

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره  ۰۰/۹۸۰مورخ  ۱۴۰۰/۱۰/۱۹شورای محترم 
اسلامی شهر نسبت به واگذاری امتیاز جمع آوری پسماندهای سطح شهر از طریق مزایده عمومی به شرکتهای 
خدماتی صلاحیت دار با موضوع بازیافت یا جمع آوری پسماند دارای سوابق کاری مفید در این زمینه به شرح 

و شرایط زیر برای مدت یکسال به بخش خصوصی اقدام نماید.
شرایط :

1-هزینه  درج در دو نوبت آگهی، هزینه کارشناسی و سایر هزینه های مزایده بر عهده برنده مزایده می باشد.
2- به پیشنهادات مشروط، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مزایده ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
3-سپرده شرکت در مزایده میبایست بصورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز 
نقدی به شماره حساب ۰۱۰۶۶۲۵۲۰۶۰۰۸ نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد ۲۳۵۴) شماره 
حساب شبا IR ۲۸۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۰۶۶۲۵۲۰۶۰۰۸ (تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مزایده 
به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر است سپرده نفرات اول ، دوم و سوم مزایده تا انعقاد پیمان 
نزد شهرداری نگهداری و هر گاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط 

خواهد شد.
مورخ  شنبه  روز  اداری  وقت  پایان  از  آگهی)  این  انتشار  تاریخ  از  مزایده  اسناد  دریافت  مهلت   -4
 ۱۴۰۱/۱۲/۰۶ به مدت یک هفته( محل دریافت آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 WWW.SETADIRAN.IR می باشد. 
5- متقاضیان میبایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مزایده تنظیم 
شده است را حداکثر تا ساعت ۱۳/۳۰ روز پنجشنبه مورخ  ۱۴۰۱/۱۲/۲۵در سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت WWW.SETADIRAN.IR تسلیم نمایند. 
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  بایست  می  مزایده  اسناد  دریافت  جهت  متقاضیان   -6
۰۱۰۶۶۲۴۸۱۹۰۰۴ نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد ۲۳۵۴ به مبلغ ۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال )غیر 

قابل استرداد(  بابت خرید اسناد مزایده به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید.
7- زمان بازگشایی پاکتهای مزایده در ساعت ۱۲ روز شنبه مورخ  ۱۴۰۱/۱۲/۲۷می باشد.

8- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
9-سایر اطلاعات و جرئیات در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۱۲/۰۶ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۱۲/۱۳

 نوبت دومآگهی مزایده عمومی

یونس غفاری شهردار رباط کریم

   آگهی مناقصه عمومی 
شهرداری باغستان در نظر دارد فراخوان جذب سرمایه گذاری و انعقاد قرارداد BOT جهت احداث 
پروژه زمین چمن نصیرآباد را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. بدینوسیله از 

اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شـرایط جهت شرکت در مناقصـه دعوت بعمل می آید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکتها از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت 
گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی 

اقدام لازم را به عمل آورند.
شرح مناقصه :

1-مبلغ برآورد کارشناسی قرارداد 54/865/420/000 ریال با کلیه کسورات قانونی و 9 % 
مالیات بر ارزش افزوده به مدت 10 سال. 

2-سپرده شرکت در مناقصه 2/743/271/000 ریال که به صورت واریز نقدی و ضمانت نامه 
معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری باغستان می باشد.

مورخ  اداری  وقت  پایان  تا  شنبه   1401/12/13 مورخ  از  مناقصه  اسناد  خرید  3-مهلت 
1401/12/16 سه شنبه و اسناد و مدارک از طریق مراجعه به سامانه تدارکات دولت به نشانی 

www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد .
4-قیمت اسناد مناقصه مبلغ 1.500.000 ) یک میلیون پانصد هزار ریال ( می باشد که به 
حساب 0105369696009 بانک ملی شعبه خادم آباد به صورت الکترونیک از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیک دولت www.setadiran.ir   قابل پرداخت می باشد. 
5-مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ  1401/12/27 روز شنبه و نحوه تحویل 

اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد.
6-تاریخ تشکیل کمیسیون معاملات عمده و بازگشایی پاکت ها در تاریخ 1401/12/28  )روز 

یک شنبه(
7-مناقصه گران می بایست اصل فیش واریز نقدی و ضمانت نامه شرکت در مناقصه را پیش 
از پایان مهلت تحویل پیشنهادات به واحد سرمایه گذاری شهرداری باغستان تحویل نمایند .

8-هزینه چاپ دو نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده مناقصه می باشد.
آدرس : شهریار ـ باغستان ـ بلوار امام خمینی)ره( ـ بلوار ولیعصر)عج( خیابان لاله دوم 
تلفن: 65238006-021  سایت شهرداری: قراردادها  امور  ـ  باغستان  ـ شهرداری   اصلی 

    baghestan.ir 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/12/06 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/13

 نوبت دوم

یگانه مظهر -شهردار باغستان

در گروه گوشــت قرمز، سفید و فرآورده های آن، 
اقلام گوشت گوســفند با ۲۱.۸ درصد، گوشت 
گاو یا گوســاله با ۱٣.۲ درصد، ماهــی قزل آلا با 
۱۲.۲ درصد بیشــترین افزایش قیمت را نسبت 

به ماه قبل داشــته  اند. بهمــن ۱٤٠۱ تغییرات 
متوســط قیمت اقلام خوراکــی منتخب برای 
گروه های مختلف کالاهــای خوراکی در مناطق 

شهری کشور به شرح زیر است:

در این گــروه، اقلام برنج خارجــی درجه یک با 
۵.۲ درصد و رشــته آش با ٣.۲ درصد بیشترین 

افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند.
در این گروه، اقلام گوشــت گوســفند با ۲۱.۸ 

درصد، گوشــت گاو یا گوســاله با ۱٣.۲ درصد، 
ماهی قزل آلا با ۱۲.۲ درصد بیشــترین افزایش 

قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند.
در این گروه، بیشــترین افزایش قیمت نسبت به 

ماه قبل مربوط به شــیر خشــک با ۱.٣ درصد و 
دوغ پاســتوریزه با ٠.۸ درصد است و همچنین 
بیشــترین کاهش قیمت مربوط بــه تخم مرغ 
ماشینی با ۱.٩- درصد و شیر پاستوریزه با ۱.٠- 

درصد بوده است.
در این گروه، بیشــترین افزایش قیمت نسبت به 
ماه قبل مربوط به انار با ۱۷.٠ درصد، موز با ٩.۱۱ 

درصد، هندوانه با ۷.۲ و پسته با ٦.٩ درصد است.

قیمت کالاهای خوراکی در بهمن ١٤٠١ چقدر افزایش یافت؟



حجت الاسلام ابوترابی فرد در نماز جمعه تهران:

به یاری خداوند از تنگناهای اقتصادی عبور خواهیم کرد

رئیس جمهور:

وعده ایجاد سالانه یک میلیون شغل محقق شد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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امیرعبداللهیان در گفتگو تلفنی با وزیر خارجه اسپانیا:
وپایی در اغتشاشات اخیر  برخی دولت های ار

دچار خطای تحلیل شدند
وزیر امور خارجــه در گفتگوی تلفنی بــا همتای اســپانیایی خود، با 
اشاره به اغتشاشــات اخیر در ایران گفت: برخی دولت های اروپایی در 

اغتشاشات اخیر دچار خطای تحلیل شدند.
حســین امیرعبداللهیان در تماس تلفنی با »خوزه مانوئل آلبارز« وزیر 
خارجه اســپانیا درباره مهمتریــن موضوعات مورد اهتمام دو کشــور 
گفت وگو و تبادل نظر کردند.وزیر امور خارجه کشــورمان با اشــاره به 
رابطه تاریخی ایران و اســپانیا، روابط دو کشــور را خــوب ارزیابی و از 

آمادگی برای توسعه روابط در زمینه های گوناگون استقبال کرد.
امیرعبداللهیان از ارســال پیام پادشــاه اســپانیا به رییــس جمهور 
کشورمان به مناسبت ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در ایران تشکر 

کرد.
وزیر امور خارجه با اشــاره به اغتشاشــات اخیر در ایران و سواستفاده 
جریان های تروریســتی از این شــرایط گفــت: متأســفانه برخی از 
دولت های اروپایی تحت تأثیر دروغ سازی گروهک تروریستی منافقین 
که سال ها در فهرست سازمان های تروریستی آمریکا قرار داشت، دچار 
خطای تحلیل شــدند.خوزه مانوئل آلوارز، وزیر امور خارجه اســپانیا 
نیز در این گفت و گو، به روابط خوب دو کشــور اشــاره کــرد و بر ادامه 

همکاری های دو کشور تأکید کرد.
طرفین ضمن تبادل درودهای گرم مقامات عالی دو کشور در خصوص 
آخرین تحــولات اوکراین، همکاری ایران و آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی و لغو تحریم ها رایزنی کردند. وزیر امور خارجه اســپانیا همچنین 
درباره برخی از موضوعات کنســولی میان دو کشور رایزنی و تبادل نظر 

کرد.

قالیباف در مراسم بزرگداشت شهیدان باکری:
شهید باکری  ها استعدادهای درخشان انقلاب 

اسلامی هستند
رییس مجلس شورای اسلامی شهید باکری را سرشار از گذشت و سعه 
صدر عنوان کرد و افزود: انقلاب اســلامی با درخشان کردن استعدادها 

شهید باکری ها را نشان داد و به رخ کشید.
محمدباقــر قالیبــاف رئیس مجلس شــورای اســلامی در مراســم 
گرامیداشــت یاد و خاطره ســرداران رشید اسلام شــهیدان مهدی 
و حمید باکری که شــب گذشته در تالار وزارت کشــور با حضور جمع 
کثیری از مــردم و خانواده های معظم شــهدا، جانبــازان و ایثارگران 
برگزار شد، ضمن تبریک اعیاد شــعبانیه گفت: یکی از نکات مهمی که 
در مجالس ذکر و یاد شهدا به ویژه مراسم شهیدان باکری با حضور نسل 
قدیم و نســل جدید که دوران دفاع مقدس را درک نکرده اند مطرح می 

شود، جهاد تبیین است.

رئیس مجلس شورای اســلامی با تأکید بر اینکه جامعه ما باید از چنین 
فرصت هایی که حرف از فرهنگ جهاد، شــهادت و دفاع مقدس اســت 
اســتفاده کند، گفت: دفاع مقدس یک الگوی به تمام معنا برای عبور از 
سختی ها و گشایش مشکلات اســت. ما با بعضی از موضوعات به دنبال 
تحلیل نمونه هایی هستیم که از تجربیات آنها استفاده کنیم که در این 
میان هیچ گنجی مثل دفاع مقدس به عنــوان الگو وجود ندارد. برکت و 
گنج دفاع مقدس تمام شدنی نیست و در همه ابعاد می توانیم از آن بهره 
ببریم.وی در ادامه با بیان اینکه دوران دفــاع مقدس از ابتدا تا انتها یک 
آزمون بزرگ بود، عنوان کرد: این آزمون در بعُد فردی و شــخصی، در 
بعُد حکمرانی و همچنین مدیریت و آزمونــی در کار جمعی، کارآمدی 
مادی و معنوی بود. اینکه امام)ره( می فرمایند دفاع مقدس برای ما یک 

دانشگاه است از همین جهت است.

رزمندگان دفاع مقدس، ژنرال های بی ستاره بودند
دکتر قالیباف در ادامه با بیان اینکه زمانی که مردم در صحنه هســتند 
و اخلاص وجود دارد، برای رضای خدا اقدام می کنیم، یادآور شــد: در 
زمان دفاع مقدس، همه رزمندگان از جای جای ایران آمدند و هیچ یک 
یکدیگر را نمی شــناختند، اما با همت والا و اراده جمعی که برخاسته از 
متن مردم بود در دفاع مقدس حاضر شدند که همه اینها از برکت انقلاب 
اسلامی بود.رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان ادامه داد: رزمندگان آن 
دوران همه ژنرال های بی ستاره و دانشکده نرفته، دافوس نرفته و دوره 
جنگی ندیده و از همه اقشــاری همچون دانش آموز، دانشــجو، طلبه، 
کارمند، کارگر، روستایی بودند؛ حتی از افرادی که از دوران دبیرستان 
در خارج از کشــور تحصیل کــرده بودند و در زمان دفــاع مقدس دور 
هم جمع شدند و آن چنان ســازمانی محکم و منسجم درست شد که 
علیرغم اینکه شــرق و غرب مقابل ایران اسلامی ایستادند و ما را تحریم 
کردند، ما با فرهنگ متکی بر سنت های الهی و قدرتی که از میان مردم 

بر می خاست، مقابل آنها ایستادیم.

بزرگ ترین کادرسازی، سازماندهی، تعلیم و تربیت  در صحنه 
دفاع مقدس رخ داد

وی در ادامه با یادآوری ایــن مطلب که اگر ســن فرماندهان جنگ را 
ببینید بین ۲٠ تا ٣٠ ســال بودند که مســئولیت پذیرفته و در میدان 
جنگ ایستادند، بیان داشت: راهی که امام)ره( به ما نشان داد، ما را از هر 
راه شبهه ناک و از هر الگو و مکتب انسان ساخت دیگری دور کرده و ما را 
پایبند به مکتب قرآن و اهل بیت)ع( و متعهد به باور و فرهنگ عاشــورا 

کرد که در لحظه به لحظه دفاع مقدس این را دیدیم.
قالیباف عنوان کرد: پیش از عملیات والفجر ۸ دیدم فردی با تحصیلات 
دانشگاهی خارج از کشــور و پیرمردی روستایی که بی سواد بود و قصد 
نامه نوشتن برای خانواده داشــت کنار هم نشسته بودند، پیرمرد نامه را 
شفاهی می گفت و آن فرد که فرمانده و از اطلاعات عملیات بود، نامه را 

برای او می نوشت.
رییس مجلس شــورای اســلامی اضافه کــرد: در حالی کــه در همه 
سازمان ها سن و سال و تحصیلات مهم است و هر فردی را با هر شرایطی 
راه نمی دهند، فرهنگ جهاد به گونه ای اســت که سن و سال و قبیله در 
آن ملاک نیست و اینها الگوهای دفاع مقدس هســتند و دفاع مقدس 
است که می تواند ظرفیت ها و اســتعدادها را به نمایش بگذارد چرا که 
یک میدان واقعی اســت. تا زمانی که میدان واقعی، مبتنی بر ســنت 
الهی نباشــد و همه مردم در آن حضور نداشته باشند، هرچه از شایسته 

سالاری، شایسته گزینی و شایسته پروری بگوییم صرفاً حرف زده ایم.
وی با بیان اینکه نباید الگویی که خود دیده و لمس کرده ایم را فراموش 
کنیم، یادآور شــد: شــهیدان باکری، سلیمانی، شوشــتری، همت، 
زین الدین، برونســی، شــفیع زاده و همه شهدا اســتعدادهایی بودند 
که اگر الگوی دفــاع مقدس نبود این ها نیز دیده نمی شــدند و پرورش 

نمی یافتند.

تریبون

 رییس سازمان اداری و استخدامی کشور از تشکیل 
کارگروه مشــترک با وزارت کار و وزارت بهداشــت 
خبر داد و گفت: آیین نامه تعیین ســختی مشاغل 
باید به روزسانی شود و براســاس آن دوباره موضوع 
سختی مشاغلی مانند خبرنگاری مورد بررسی قرار 

می  گیرد.
 کارهای ســخت و زیان آور به موجب تبصره ۲ ماده ۷٦ 
قانون تامین اجتماعی کارهایی است که در آنها عوامل 
فیزیکی، شیمیایی، مکانیکی و بیولوژیکی محیط کار، 
غیر اســتاندارد بوده و در اثر اشــتغال کارگر تنشی به 
مراتب بالاتراز ظرفیت های طبیعی )جسمی و روانی( 
در وی ایجاد می شــود که نتیجه آن بیماری شــغلی 
و عوارض ناشــی از آن بوده و می توان  بــا به کارگیری 
تمهیدات فنی، مهندســی، بهداشــتی و ایمنی صفت 
ســخت و زیان آور بودن را از آن مشــاغل کاهش داد یا 

حذف کرد.

مشاغل ســخت و زیان آور بر اســاس ماده 
یک آیین نامه مشاغل ســخت و زیان آور به 
دو دسته تقســیم می شود. یکی مشاغلی که 
صفت ســخت و زیان آوری با ماهیت شــغل 
وابســتگی دارد اما می توان بــا به کارگیری 
تمهیدات بهداشتی، ایمنی و تدابیر مناسب 
توسط کارفرما ســختی و زیان آوری آن ها را 

حذف کرد و دیگری مشــاغلی که از نظر ماهیت سخت 
و زیان آور بوده و با به کارگیری تمهیدات بهداشــتی، 
ایمنی و تدابیر فنی توسط کارفرما، صفت سخت و زیان 
آوری آن ها کاهش یافته ولی کماکان ســخت و زیان 

آوری آنها حفظ می گردد.
درباره دســته اول می توان همه مشــاغل صنعتی را 
مثال زد که کارفرما تجهیزات ایمنی را برای کارگران 
فراهم نکرده باشد. مثلا یک کارگر کارگاه جوشکاری، 
نیاز به تجهیزات ایمنی از قبیل عینک مخصوص دارد 

و کارفرمــا وظیفــه دارد آن را فراهم کند. 
دسته دوم مشاغلی هستند که سخت و زیان 
آور بودن، جزو جدا نشــدنی آن ها اســت و 
رعایت مسائل ایمنی از سخت و زیان آوری 
آن ها کم می کنــد. مثــل کار در معدن یا 
همان جــوش کاری در زمانی که در مخازن 

باشد.
سیدصولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه ماه گذشته 
درباره بازنگری آیین نامه تعیین مشاغل سخت و زیان 
آور گفت: تغییرات، هم مفهومی و هم مصداقی اســت. 
امکان دارد بعضی از مصادیق وجود داشــته باشــد که 
مشمول مشــاغل ســخت و زیان آور قرار گیرند اما در 
آیین نامه نباشــد و امکان دارد اصلاحاتی در مفاهیم 

داشته باشیم.
میثم لطیفی درباره آخریــن وضعیت آیین نامه تعیین 
ســختی مشــاغل گفت: در این زمینه یــک کارگروه 

مشترک میان سازمان اداری استخدامی کشور، وزارت 
تعاون، کار و رفاه و همچنین وزارت بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشکی تشکیل شده اســت و با توجه به این 
که موضوع سختی مشــاغل در عرصه بین المللی نیز 
مطرح است، قرار شــده این آیین نامه به روزسانی شود 
و براســاس آن دوباره موضوع ســختی مشاغل مورد 

بررسی قرار گیرد.
وی افزود: از آنجا که در این زمینه، هم مشاغل کارگری 
و هم مشــاغل کارمندی مطرح اســت، بایســتی این 
موضوع با هماهنگی وزارتخانه های کار و اقتصاد صورت 
گیرد و امیدوارم در چند ماه آینده آییــن نامه آنها که 
مبنای تعیین مشاغل اســت، تهیه و مراحل قانونی آن 
طی شود. قرار است پیش نویس اولیه تا پایان امسال به 
دست ما برســد ولی باید توجه داشت که سه مجموعه 
یعنی سازمان امور اداری استخدامی و وزارتخانه های 

بهداشت و کار به یک جمع بندی برسند.

خبرنگار

زینب رجائی  امام جمعــه موقت تهران 
گفت: انقلاب اســلامی با این عظمت و این 
ســرمایه عظیم ملــی و پایگاه مســتحکم 
اجتماعی به یــاری خداونــد از تنگناهای 

اقتصادی خارجی عبور خواهد کرد.
حجت الاسلام محمدحســن ابوترابی فرد 
خطیب جمعه تهــران در خطبه های نماز 
جمعه این هفته تهران )۱۲ اســفند ماه( که 
در محــل مصلی امام خمینــی )ره( برگزار 
شد، ضمن تبریک فرارسیدن سالروز ولادت 
حضرت علی اکبر )ع( گفت: مدیران کشور 
باید انسان های حق مدار و عادلی باشند که 
از توانایــی و ظرفیت لازم برای تشــخیص 
و شــناخت حق برخوردار باشــند و ضمن 
شــناخت آن، متعهد به اجرای حق باشند و 

در کنار حق با اقتدار بایستند.
وی ادامه داد: ملت ایران با حضور گســترده 
و اقتدار آفریــن در راهپیمایــی ۲۲ بهمن 
۱٤٠۱ تفســیر روشنی از شــناخت حق و 
ایســتادگی و مقاومت در کنــار آن بودند و 

نشان دادند به حق وفادار هستند.
ابوترابی فــرد تصریح کرد: مــردم ایران با 
بینش عمیق سیاسی و درک درست از عزت 
و پایداری، اقتدار جمهوری اســلامی را در 
برابر دیدگان بهت زده نظام سلطه به نمایش 
گذاشتند و با حضور ده ها میلیونی پرافتخار 
خود این فریــاد را طنین افکــن کردند که 
علیرغم سختی ها و فشــارهای اقتصادی، 
در اوج تنگناهایی که دشمن خلق می کند، 
برای حفــظ اقتــدار در کنار رهبــر بصیر 

خویش، استوار ایستاده ایم.
خطیب نمــاز جمعــه تهران خطــاب به 
دوســتداران انقلاب اســلامی اظهار کرد: 
ای کسانی که ارکان نظام ســلطه را به لرزه 
درآورده ایــد، مطمئن باشــید و بــا اقتدار 
حرکت کنید چراکــه انقلابی با این عظمت 
و این سرمایه عظیم ملی و پایگاه مستحکم 
اجتماعی به یــاری خداونــد از تنگناهای 
اقتصــادی خارجی عبــور خواهــد کرد و 

پیروزی پرافتخار در میدان جنگ ســخت 
نظامــی را در میدان جنــگ اقتصادی نیز 

تکرار می کند.
وی تاکید کرد: دولتمــردان با رصد دقیق 
مشکلات و چالش های داخلی و توطئه های 
خارجی و فراهــم آوردن زمینه های حضور 
و مشارکت توده های مردم، نخبگان علمی، 
سیاســی، کارآفرینــان عالــم، متعهد و با 
انگیزه تحت رهبر انقلاب به ســوی توسعه، 
پیشرفت و رشــد اقتصادی هموار خواهند 
کرد. امید اســت ملت ایران طعم شــیرین 
پیــروزی در جنگ اقتصــادی را نیز تجربه 

کنند.
ابوترابــی فرد درباره ماجرای مســمومیت 
تعــدادی از دانش آموزان عزیــز در تهران 
و چنــد نقطه دیگر از کشــور، بیــان کرد: 
انتظار می رود همانطور که شــخصیت های 
برجسته علمی، سیاســی و مقامات ارشد 
کشــور تاکیــد کرده انــد در کوتاه ترین 
زمان با شناســایی عوامل و برخورد قاطع 
و درس آمــوز، از تکرار این حــوادث ناگوار 

جلوگیری شود.
خطیــب نماز جمعــه تهران متذکر شــد: 
همچنین ضروری اســت با تبیین موضوع 
و تنویر افکار عمومــی زمینه آرامش خاطر 

دانش آموزان و والدین آنها فراهم شود.
وی عنوان کرد: یکــی از محورهای مهم که 
رهبر انقلاب در دیدار اخیــر با کارآفرینان 
آن را مطرح فرمودند، ارتقای دانش، تولید 
علم، تبدیــل دانش به فنــاوری و تجاری 
سازی علم بود. ضروری است در پایان سال 
۱٤٠۱ نگاهی به شــعار ســال که »تولید، 
دانش بنیان و اشتغال آفرین« داشته باشیم 
و جایگاه ایــران را در این حوزه با اســتناد 
به گزارشــات نهادهای معتبر بین المللی 

تبیین کنیم.
ابوترابی فرد اظهار کرد: کنفرانس تجارت و 
توسعه سازمان ملل در مورد تحولات ایران 
اسلامی در حوزه علم، دانش، تبدیل دانش 

به فناوری و دســتیابی به فناوری های نو و 
تجاری سازی علم، گزارش ارائه کرده است.

خطیب نمــاز جمعه تهران ادامــه داد: این 
کنفرانــس در گزارش ســال ۱٣٩۵ اعلام 
کرده که اولیــن موج سیاســت های علم و 
فناوری در ایران در حوزه آموزش های عالی 
متمرکز بوده و از ســال ۱٣٦٩ آغاز شــده 
است. این آمار نشــان می دهد انقلاب پس 
از پیروزی و پایان جنگ تحمیلی توانسته بر 

توسعه علمی کشور متمرکز شود.
وی گفــت: همچنیــن در آمار ارائه شــده 
از ســوی این کنفرانس آمده است که موج 
دوم سیاســت های علم و فناوری بر توسعه 
پژوهش و فنــاوری از جملــه فناوری های 
نوظهور و زیرســاخت های مــورد نیاز آنها 
متمرکز بوده اســت که این موضوع از سال 

۱٣۷٩ آغاز شده است.
ابوترابی فرد یادآور شــد: اینکه می بینید 
دشــمن از همه ابزارها برای فشــار بر این 
شــجره تنومند اســتفاده می کند برای 
آن اســت که در تحلیل های دقیق خود، 
نقشــه راه ایران را برای رسیدن به قدرت 
و جایگاه برتر، در مســیر درست مشاهده 

کرده است.
خطیــب نمــاز جمعــه تهــران تصریح 
کرد: کشــوری کــه ســال ۱٣۵۷ جامعه 
دانشــگاهی اش ۱۷٠ هزار دانشجو بود و از 
این تعداد هشتاد درصد در تهران اشتغال 
بــه تحصیل داشــتند و یک دانشــجو در 
مقطع دکتری در کشور تحصیل نمی کرد، 
چگونه به قطب تولیــد علم و دانش تبدیل 
شد و برای سال های متمادی رتبه نخست 
را در منطقه جنــوب غربی آســیا و رتبه 
شــانزدهم را در ســطح جهانی به دست 

آورد؟!
وی تاکید کرد: این کار بزرگ، نتیجه تلاش 
مدیران دلسوز و متعهدی بود که با حرکت 
در مسیر درست سیاســت های کلی نظام 
توانســتند این موفقیت را رقم بزنند. اگر در 

هر زمینه ای سیاســت های کلی نقشه راه را 
تبیین و ترســیم می کرد قطعاً به نقطه های 

اقتدار و قدرت نزدیک می شدیم.
ابوترابی فرد اظهار کــرد: یک تحول عظیم 
در تحــول آمــوزش عالــی پدیــد آمده و 
جامعه دانشــگاهی ۱۷٠ هزار نفری کشور 
امروز به بیش از ســه میلیون و سیصد هزار 
نفر افزایش یافته اســت. دانشــجویانی که 
امروز در کشــور در مقطع دکتری تحصیل 
می کنند معادل کل دانشــجویان سال ۵۷ 

هستند.
خطیــب نماز جمعــه تهران افــزود: زمان 
پیروزی انقــلاب ۱.۲ درصد از کل جمعیت 
ایران تحصیلات دانشگاهی داشتند و امروز 
حدود بیست درصد از جمعیت کشور دارای 
تحصیلات دانشگاهی هستند. این سرمایه 
عظیمی اســت که موتور حرکت انقلاب به 

شمار می رود.
وی تصریح کرد: دشمنان فراز و نشیب های 
ارز که البته مهم اســت و باید مهار شــود، 
ملاک توســعه و پیشــرفت نمی دانند بلکه 
توســعه علمی، تبدیل دانش بــه فناوری و 
حرکت در مسیر فناوری های نوین را علامت 

پیشــرفت می  داننــد و از این بابــت نگران 
هستند چراکه ایران اســلامی در این حوزه 

اقدامات بزرگی انجام داده است.
ابوترابی فرد متذکر شد: ملت ایران به کمک 
قدرت و پیشــرفت علمی قطعــاً می تواند 
در کنار وحدت و انســجام و امنیت بر همه 
چالش ها و تنگناها پیروز شود؛ ملتی که در 
ســایه تجربه مقاومت خود محور مقاومت 
را خلق کرده اســت با چنین ســرمایه ای از 

تنگناها عبور خواهد کرد.
خطیب نماز جمعــه تهران بیــان کرد: بنا 
بر آمار این کنفرانس ایــران در میان ۱۲۲ 
کشــور در شــاخص جهانی نوآوری رتبه 
۵٣ جهانی را به دســت آورده است که این 
بهترین رتبه کســب شــده برای کشور تا 

کنون است.
وی تاکید کــرد: این موفقیــت کار بزرگی 
اســت که نشــان می دهد ایران به ســمت 
قدرت برآمده از علم و دانش حرکت می کند 
و حاوی این پیام است که درآمدهای ارزی 
شــما را فروش نفت تامیــن نمی کند بلکه 
تولید دانش و فناوری هــای نوظهور تعیین 

خواهد کرد.

وزرسانی می شود آیین نامه تعیین سختی کار خبرنگاران به ر

خریدار   رئیس جمهور با بیــان اینکه از 
وعده خود به مــردم برای ایجاد اشــتغال 
عقب نیستیم گفت: وعده ایجاد سالانه یک 

میلیون شغل محقق شد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جمع مردم 
خورموج بــا تبریک اعیاد شــعبانیه اظهار 
داشت: امروز آنچه که ملت بزرگ ایران از آن 

برخوردار هستند استقلال و آزادی است.
وی با اشــاره به مردم سالاری دینی در ایران 
اسلامی بیان کرد: وفاداری مردم و استقلال 
ایــران اســلامی و حمایــت از مظلومان و 
مستضعفان موجب خشــم دشمنان شده 

است.
رئیس جمهور با بیان اینکه »ما می توانیم« 
نه فقط در عرصه های نظامی و امنیتی شده 
است، تصریح کرد: در همه صحنه ها شاهد 
تحقق اراده ملت ایران و تجســم شــعار ما 

می توانیم هستیم.
وی با اشــاره به اینکه پــارس جنوبی برای 
کشور تولید اقتدار کرده است ادامه داد: زنان 
و مردان ما تصمیم گرفتند که اســتقلال و 
خودکفایی را در عرصه های مختلف زندگی 

عملیاتی و اجرایی کنند.
آیت الله رئیسی افزود: تحریم و تهدید نسبت 
به کشــور ما از سوی دشــمنان بسیار شده 
است ولی به اذعان خودشان این فشارهای 
حداکثری بــا حضور و انســجام ملت ایران 

اسلامی شکست خورده است.
وی با اشاره به اینکه حضور مردم در صحنه 
باعث شکست دشمن شده است خاطرنشان 
کرد: چون کشور ما در حال پیشرفت است، 
دشــمن عصبانی شــده و با جنگ ترکیبی 

می خواهد قطار پیشرفت را در کشور متوقف 
کند.رئیــس جمهور افزود: دشــمن با همه 
ترفندها و نیرنگ هــا در جنگ نظامی موفق 
نشد، در جنگ اقتصادی شکست خورد و در 
جنگ ترکیبی دنبال این است که بر سفره و 
معیشت مردم تأثیر بگذارد و مردم را ناامید 

کند.
وی با اشــاره به اتفاقــات رخ داده در برخی 
مدارس بیــان کرد: دشــمن می خواهد در 
مدارس ایجاد دلهره کند و دشــمن دنبال 
این است که با ایجاد ناامنی و فضای ترس و 
ناامیدی در حوزه های مختلف ایجاد آشوب 

کند.آیت الله رئیســی تصریح کرد: علیرغم 
همه نقشه های دشــمنان در روز ۲۲ بهمن 
مردم در همه شــهرها و روستاها عزتمندانه 
و مقتدرانه حضور پیدا کردند و دشــمن را 
شکست دادند. دشــمنان اعتراف کردند که 
۲۲ بهمن امسال با ســال های قبل متفاوت 

است.
وی بیان کرد: وزیر کشور و وزیر اطلاعات را 
مأمور کردیم که موضوعات اخیر در مدارس 
را ســریع پیگیری کنند و با گزارش سریع و 

دقیق به مردم این توطئه را خنثی کنند.
رئیس جمهــور با بیان اینکه مــردم با همه 

وجود خود پای نظام و انقلاب ایســتاده اند 
افزود: همه وظیفه داریم کــه در کنار مردم 
باشیم و بهترین و بیشــترین خدمات را به 

آنها ارائه کنیم.
وی گفت: از ســفر اول به اســتان بوشــهر 
تا کنــون گام هــای خوبــی در زمینه رفع 
مشکلات آب برداشته شده اســت و امروز 
شــاهد افتتاح طرح هــای بزرگــی در این 
اســتان بودیم تا مردم از آب گوارا برخوردار 

شوند.
آیت الله رئیسی از توسعه راه های این استان 
خبر داد و افزود: در توســعه زیرساخت های 

بهداشــتی و درمانی اقدامات خوبی صورت 
گرفته و طرح های مهمی اجرا شده است.

وی با اشاره به افتتاح و واگذاری مسکن مورد 
نیاز محرومان اظهار داشــت: تلاش داریم با 
تأمین نیازهای مردم زمینه مسکن دار شدن 
زوج های جوان فراهم شود.رئیس جمهور با 
اشاره به اینکه بیکاری در استان بوشهر معنا 
ندارد افــزود: درصد اشــتغال در این دولت 
افزایش یافته و بیــکاری کاهش یافته ولی 
همچنان باید زمینه توســعه اشتغال فراهم 

شود.
وی با بیان اینکه بیکاری نباید خانواده های 
ما را رنج بدهد، تصریح کرد: باید با توســعه 
تولید و صنعت شــاهد توسعه اشتغال و رفع 
مشکل بیکاری باشــیم. دولت مصمم است 
که با کمک مردم حرکتی جهادی در عرصه 

اشتغال داشته باشد.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه از وعده یک 
میلیون شغل در سال عقب نیستیم تصریح 
کرد: در اســتان بوشهر نیز شــاهد اقدامات 

بسیار خوبی هستیم.
وی با اشاره به اینکه تلاش داریم که به کمک 
مردم زمینه رفع مشــکلات را فراهم کنیم 
اضافه کرد: تلاش می شــود که شهرستان 
دشــتی از شــاخص های برخورداری بهره 
مند شود و زمینه توسعه گردشگری در این 

منطقه فعال می شود.
آیت الله رئیســی توســعه زیرساخت های 
درمانی در شهرستان دشــتی را یکی دیگر 
از مســائل دانســت و بیان کرد: رفع نیاز به 
پزشــک متخصص در این شهرستان نیز به 

جد دنبال می شود.
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تلفیق دام و زراعت؛ راهبرد اقتصادی شدن 
دیم زارها

مهدی اکبری   امــروزه کشــاورزی تلفیقی دام و زراعــت در جهان 
به سرعت در حال گسترش اســت و اهمیت زیادی برای تأمین خوراک 
دام دارد. به همین جهت شناخت این شــاخه از کشاورزی و پرداختن 
به آن، امری ضروری اســت. بهبود اقتصاد و معیشت کشاورز از اهداف 
کشاورزی تلفیقی محسوب می شــود و با افزایش درآمد کشاورزان این 

هدف حاصل می گردد.
در ایران نزدیــک به ۲٠ میلیون هکتار اراضی مســتعد برای دیم وجود 
دارد که حدود ۵ تــا ٦ میلیون هکتــار آن برای زراعت دیم اســتفاده 
می شــود ولی باقیمانده این زمین ها به دلایلی از جمله مالکیت منابع 
طبیعی و عدم اجازه برای کشــت، ضعف زیرســاخت های دسترسی و 
ســایر دلایل، فعال نشده اســت. یکی از راهکارهای مناسب در این امر 
اختصاص این زمین ها با هدف ایجــاد دیم زارهای علوفه ای برای چرای 
دام اســت. تلفیق چرای دام و کشــت دیم، مزیت های زیادی در نظام 
کشاورزی دارد که از مهم ترین آن ها می توان به افزایش ماده آلی خاک، 
کنترل آفات و افزایش درآمد کشاورزان اشــاره کرد. برای جلوگیری از 
تخریب این زمین ها نیز کشــت حفاظتی پیشنهاد می شود. همچنین، 
در سال های اخیر افزایش شدید قیمت نهاده های دامی ازجمله علوفه 
در بازارهای جهانی و کشور بر ضرورت پیگیری جدی برای خودکفایی 
کشــور در تولید این نهاده ها و کاهش وابســتگی بــه آن، بیش ازپیش 

مطرح است.
ایران به عنوان یکی از ۱۵ کشــور تولیدکننده پروتئین های حیوانی و 
لبنیات در دنیا، نیاز به واردات ســالانه حدود ۱٠ میلیون تن نهاده های 
مختلف از جمله ذرت، ســویا، جو، کنجاله ، کلزا و دانه های کانولا دارد. 
بر اساس گزارش وزارت جهاد کشــاورزی، کل علوفه تولیدی کشور در 
T.D.N )»Total Digestible Nutri� هر سال، حدود۲۵ میلیون تن 

ents« یا »کل مواد مغذی قابل هضم«( است. به منظور تأمین خوراک 
مورد نیاز برای حدود ۱۱٠ میلیون واحد دامی در کشــور به حدود ٣٤ 
میلیون تن T.D.N نیاز اســت، که با توجه به میزان آمار تولید علوفه، 
دارای کســری ٩ میلیون تنی T.D.N هســتیم که بهتریــن راه برای 

جبران این کسری، توسعه دیم زارهای علوفه ای برای چرای دام است.
در حال حاضر، حــدود ۸٠ درصد از تولید محصــولات علوفه ای )آبی 
و دیم( به محصولات جــو، ذرت علوفه ای و یونجــه اختصاص دارد. بر 
اساس آمار، ســالانه حدود ٦۲۵ هزار تن جو، حدود ۱۸٦ هزار تن ذرت 
علوفه ای و ٦٣ هزار تن یونجه در دیم زارهای کشــور تولید می شــود. 
هرچند در سال های اخیر سطح زیرکشت و تولید محصولات علوفه ای 
در دیم زارها افزایش یافته اما هنوز راه زیــادی برای تأمین خوراک دام 
از طریق دیم زارها باید طی گردد. بر اســاس آمارنامه های وزارت جهاد 
کشاورزی، از حدود ٩ سال قبل برنامه توسعه کشت علوفه در دیم زارها 
آغاز شده اســت، به نحوی که ســطح زیرکشــت دیم زارها برای تولید 
محصولات علوفه ای از ۲ هــزار هکتار به ٩۱ هزار هکتــار افزایش پیدا 
کرده و باعث شده که حدود ٣۲٠ هزار تن محصول علوفه ای تولید شود.

در حال حاضر حدود ٦ درصد از ســطح زیرکشــت کشــور به کشت 
محصــولات علوفه ای دیم اختصاص یافته اســت که تنهــا ۲ درصد از 
تولیدات علوفه ای کشــور را تأمین می کند اما با زیرکشــت بردن ۱٠ 
میلیون هکتار از اراضی مستعد کشــت دیم کشور، می توان بیش از ٣۵ 
میلیون تن علوفه، تنها از کشــت دیم تأمین کرد که از نیاز کشــور نیز 
بیشتر اســت. این در حالی اســت که این حجم از تولید تنها با استفاده 
از آب سبز تولید می گردد و هیچ گونه فشــاری بر منابع آبی کشور وارد 

نمی کند.
بنابراین استفاده از دیم زارها و کشــت دیم می تواند راه را برای توسعه 
محصولات علوفه ای مناســب هموار ســازد و بهترین راه برای جبران 
کسری علوفه و اقتصادی شــدن دیم زارها، تبدیل دیم زارهای کم بازده 

جهت تولید علوفه دام است.

ح مشترک وزارت صمت با انجمن صنعت تایر  طر
برای تنظیم بازار

سخنگوی وزارت صمت از اجرای طرح مشترک وزارت صمت با انجمن 
صنعت تایر برای مدیریت بازار این محصول خبر داد.

 امید قالیباف گفت بر اســاس این طرح شــرکت های تولید کننده تایر 
ســواری با افزایش تولید و اصلاح توزیع نســبت بــه مدیریت قیمت 
لاستیک اقدام می کنند و ســازمان حمایت از تولید کنندگان و مصرف 

کنندگان هم با متخلفان و محتکران برخورد خواهد کرد.
وی گفت: با همکاری مشــترک وزارت صمت، انجمن تایر و ســازمان 
حمایت، متقاضیان لاستیک سواری، ابتدا از طریق پلتفرم های منتخب 
فروش کالا ثبت نام می کنند و از طریق همان پلتفرم نســبت به زمان و 
محل خرید لاستیک اطلاع رسانی می شــوند و در نهایت با مراجعه به 

فروشگاه تعیین شده وجه را پرداخت و تایر را خریداری می کنند.
ســخنگوی وزارت صمت گفت: هیچ محدودیتی برای فروش اینترنتی 
تایر لحاظ نشــده اســت و با توجه به همین موضوع و نظارت بر رعایت 
قیمت ستاد تنظیم بازار انتظار می رود شــاهد روند کاهشی در قیمت 

بازار تایر باشیم.

مدیرعامل فرابورس ایران اعلام کرد
تامین نقدینگی برای اعطای تسهیلات به مردم 

با پذیره نویسی اوراق قرض الحسنه
 مدیرعامــل فرابورس ایــران از آغاز پذیره نویســی نخســتین اوراق 
قرض الحسنه بازار سرمایه خبر داد و گفت: تامین مالی صورت گرفته در 
این پذیره نویسی، نقدینگی لازم جهت اعطای تسهیلات قرض الحسنه 
به آحاد جامعه را بدون نیاز به ســپرده گذاری و بدون قــرار گرفتن در 

نوبت دریافت وام فراهم می کند.
به گزارش روابط عمومی فرابورس ایران، »محمدعلی شیرازی« با بیان 
اینکه قرض الحســنه به عنوان یک رفتار اقتصــادی یکی از روش های 
تامین مالی مورد تاکید اســلام اســت، افزود: اوراق قرض الحسنه یکی 
از انواع ابزارهای مالی غیرانتفاعی است که براساس عقد قرض الحسنه 
یعنی قرض بدون بهره منتشــر می شــود، از این رو فاقد هرگونه سود 

است.
به گفته وی، ناشــر اوراق صرفا به میزان ارزش اسمی اوراق منتشر شده 

به دارندگان اوراق بدهکار است و باید در سررسید به آنان بپردازد.
شــیرازی عنوان کرد: بــا بهره گیــری از ظرفیت ایــن اوراق می توان 
در راســتای ترویج ســنت قرض الحســنه، طرح هــای عام المنفعه و 
خیرخواهانه را از طریق جذب ســرمایه های خُرد خیرین تأمین مالی 

کرد.
گفتنــی اســت؛ اســت پذیره نویســی اوراق قرض الحســنه بانــک 
قرض الحســنه مهر ایران در نماد »مهریران« از ۱٤ اسفندماه به مدت 

۵ روز کاری در فرابورس آغاز خواهد شد.
از ســوی دیگر خریداران ایــن اوراق قادر خواهند بود از تســهیلات با 
کارمزد ۲ درصد اســتفاده کرده و همچنین اوراق را نزد دیگر بانک ها به 

عنوان وثیقه جهت دریافت وام بگذارند.
با توجه به اعطای تســهیلات با کارمزد ٤ درصد از محــل تامین مالی 
صورت گرفته با این اوراق، خریــداران می توانند علاوه بر اســتفاده از 
تســهیلات قرض الحســنه، با فراهم کردن امکان اعطای وام از طریق 
منابع حاصل از پذیره نویسی، در امر خیر و ترویج فرهنگ قرض الحسنه 

مشارکت داشته باشند.

یادداشت

بازار

درحالی که دولت پیش بینی کرده بود در ســال آینده 
از صاحبــان خودروهای بــالای ۱.۵ میلیــارد تومان 
مالیات بگیرد، مجلس ۱.۵ میلیــارد دیگر به این رقم 
اضافه کرد و قرار شــد صاحبان خودروهای بالای سه 
میلیارد تومان مالیات بدهند؛ بایــد دید با افزایش این 
رقم درآمدی که دولت از این محل پیش بینی کرده بود 
محقق خواهد شد یا خیر. دولت در لایحه بودجه سال 
آینده پیش بینی کرده بود کــه از صاحبان خودروهای 
بیش از ۱.۵ میلیارد مالیات سالانه خودرو بگیرد. رقمی 
که با نظر مجلس تغییر کرد و قرار شــد انواع خودروی 
ســواری و وانت دو اتاق)کابین( دارای شماره انتظامی 
شخصی که قیمت روز خودروی آنها بیش از ٣ میلیارد 
تومان است نسبت به مازاد بر این مبلغ مشمول مالیات 

سالانه خودرو به نرخ یک درصد شوند.
از آنجایی کــه دولــت پیش بینی کرده بــود از محل 
خودروهای لوکس ۷٠۷٠ میلیارد تومان کسب درآمد 
کند، با تغییر قیمت خودروهایی که مشــمول مالیات 

می شوند، تحقق این مبلغ در هاله ای از ابهام 
فرو رفته اســت. این درحالی است که درامد 
دولت از این محل در ســال جــاری چندان 
چشم گیر نبوده و در ۱٠ ماه سال جاری تنها 
٤۲۲ میلیارد تومان مالیــات از خودروهای 

لوکس اخذ شده است.

راهکار دولت چیست؟
در این میان داوود منظور، رییس سازمان امور مالیاتی 
در پاســخ به ســوال ایســنا درمورد مصوبات مجلس 
درمورد لایحه بودجه و تفــاوت آن با پیش بینی دولت 
اظهار کرد: طبیعی اســت که وقتی لایحــه دولت به 
مجلس مــی رود، نمایندگان تغییراتــی در آن اعمال 
کنند. ســازمان منتظر آخرین تصمیم مجلس است و 

هرچه تصویب شود اجرا خواهیم کرد.
وی در پاســخ به ســوال دیگر ایســنا درمورد تفاوت 
برآورد دولت از درآمدهای ناشــی از محــل مالیات با 

مصوبات مجلس توضیح داد: آنچه در لایحه 
پیش بینی شده برآورد است که ممکن است 
در عمل کم تر یا بیشتر شود. ما تلاش میکنیم 
اگــر مجلس تغییراتــی اعمال کنــد که اثر 
کاهنده دارد با تمرکز بر شناســایی فرارهای 

مالیاتی آن را جبران کنیم.

قیمت خودرو چگونه تعیین خواهد شد؟
براین اساس ماخذ محاســبه مالیات خودروی موضوع 
این بند قیمت روز انواع خودرو با توجه به تاریخ ساخت 
یا واردات آن و صرفا براساس مشخصات مالک خودرو 
مندرج در شناســنامه خودرو صادره توســط نیروی 
انتظامی )برگ ســبز( به عنوان ســند رسمی خودرو 
است که توسط ســازمان امور مالیاتی هرساله تا پایان 

فروردین ماه تعیین و اعلام می شود.
ماخذ مذبور برای انواع خودرو که بعد از اعلام ســازمان 
تولید یا وارد می شوند بلافاصله پس از تولید یا واردات 

آن توســط ســازمان مزبور تعیین و اعلام خواهد شد. 
براین اساس ســازمان امور مالیاتی کشور مکلف است 
مراتب را به نحو مقتضی به اطلاع اشــخاص مشــمول 
برســاند.کلیه اشــخاص حقیقی و حقوقــی مکلفند 
مالیات سالانه مربوط به خودروهای تحت تملک خود 
و فرزندان کمتر از ۱۸ ســال و محجــور تحت تکفل را 
حداکثر تا پایــان بهمن ماه پرداخــت کنند. ثبت نقل 
و انتقال خودروهایی که به موجب ایــن بند برای آنها 
مالیات وضع شده است قبل از پرداخت بدهی مالیاتی 
مورد انتقال شــامل مالیــات بر دارایی، نقــل و انتقال 
قطعی و اجاره ممنوع اســت. متخلفیــن از حکم این 
بند در پرداخــت مالیات متعلقه مســئولیت تضامنی 
دارند. همچنین به دولت اجازه داده می شــود براساس 
پیشنهاد ســازمان  برنامه و بودجه و متناسب با شرایط 
اقتصادی کشــور هر سه ســال یکبار نسبت به کاهش 
یا افزایش قیمــت پایه تعیین شــده فوق الذکر اقدام و 

مراتب را ابلاغ کند.

مدیر تالار ارزخدماتــیِ مرکزمبادلــه ارزوطلا با بیان 
اینکه کاهش تب خریدرادر تــالار حواله مرکز مبادله و 
نیما داشتیم، افزود: پنجشــنبه، صف عرضه کنندگان 

ارزدر این تالارو دربخش کالاهای اساسی پررنگ بود.
 توکلی در ارتبــاط تلفنی با بخش خبری ۲۱ ســیما 
افزود: پنجشنبه در بازار نیما, ۲۱۲ میلیون و ٣٠٠ هزار 
یورو عرضه داشــتیم که فقط برای ٤۵ میلیون و ٤٠٠ 

هزار یوروی آن متقاضی بود که معامله انجام شد.
وی اضافه کرد:، امــا در تالار حواله مرکــز مبادله ارز و 
طلای ایران هم ۲٤٠ میلیــون و ٣٠٠ هزار یورو عرضه 

وجود داشــت که فقط برای ٣٠ میلیون آن 
مشتری وجود داشــت که مورد معامله قرار 

گرفت.
مدیر تــالار ارز خدماتیِ مرکــز مبادله ارز و 
طلا گفت: در بخش خدماتی هم همان طور 
که قول دادیم مبنی بر ایــن که هر کس که 
نیازی داشته باشد در حوزه ارز برای مباحث 

ارتباطات بین المللی خود، برای سفر یا سایر مصارفی 
که مشخص، احصاء و مصوب شــده ما همچنان لطف 
خدا شاملمان بوده که توانستیم این نیاز را پاسخ دهیم.

توکلی ادامه داد: چهارشــنبه ۱٠ اســفند 
برای ۱٠٣٩ نفری که به شعبات اصلی بانک 
ملی مراجعه کردند به ارزش ۵۱٩ هزار دلار 
تخصیص دادیم و برای پنجشنبه ۱۱ اسفند 
هم همکارانم در بانک ملی توانســتند برای 
۱۲٩۱ نفــر بــه ارزش ٦٤۲ هــزار دلار ارز 

تخصیص دهند.
وی افــزود: برای ارز دانشــجویی و ســایر مصارف هم 
حدود ٤٤ هزار دلار مشــتری داشــتیم که به شعبات 

بانک ملی ما مراجعه کردند.

مدیر تــالار ارز خدماتــیِ مرکز مبادلــه ارز و طلا 
گفت: کســانی که متقاضی خرید ارز هستند برای 
ارز مسافری به همه شــعبات ارزی بانک ملی ایران 
می توانند در سطح کشــور مراجعه کنند و پرداخت 
ریال داشــته باشــند و رســیدش را به پشت گِیت 
فرودگاه تحویل دهند و ارز بگیرند، ولی برای ســایر 
مصارف فقط ۷٠ شــعبه ارزی منتخب وجود دارد 
که اسامی آن ها بر روی ســایت بانک ملی ایران ذکر 
شــده و می توانند برای دریافت ارز به آن ها مراجعه 

کنند.

مالیات

ارز

نگارعلی  تورم بالاخره سایه سنگین خود 
را بر داغ ترین بازار مســکن کشور انداخت و 
نوســانات قیمتی به قدری شــدید شد که 
معاملات مسکن در شــمال کشور به گفته 
مشــاوران املاک این منطقه به پایین ترین 

حد چند ساله رسید.
 فعالان بازار مســکن در شــمال کشور این 
روزهــا از حجم پاییــن معامــلات و رکود 
بی ســابقه در این بازار صحبت می کنند؛ به 
گفته یکی از بســاز و بفروش های فعال در 
بازار مسکن شــمال، قیمت خرید برخی از 
واحدهای مسکونی در شــمال کشور حتی 

از هزینه ساخت آن نیز پایین تر آمده است.
این اتفاق در حالی می افتد که شمال کشور 
همواره و بــه خصوص در ســال های اخیر 
که قیمت مســکن در پایتخت سر به فلک 
کشیده، مورد استقبال ویلاسازان بوده  است 
تا جایی که حجم بالای ویلاســازی توسط 
مهاجران و اســکان دائم در شمال کشور در 
سال گذشــته، واکنش برانگیز شد و جبار 
کوچکی نژاد نماینده مردم شهرستان رشت 
و خمام خواســتار تنظیم لایحه ای شد که 
هیچ یک از گردشــگران حق ویلاســازی و 

اسکان دائم در ویلاها را نداشته باشند.
در اواخر سال گذشــته بود که بازار مسکن 
شمال با رونق دو ســال و نیمه خود رکورد 
شکست و در صدر اخبار قرار گرفت، آن هم 
در وضعیتی که بــازار مســکن پایتخت و 
شــهرهای بزرگ کشــور در رکود به ســر 

می بردند. با گذشت یک ســال و اوج گیری 
تورم اما بالاخره رکــود دامن گیر داغ ترین 

بازار مسکن کشور شد.
مهدی ســلطان محمدی، کارشناس بازار 
مسکن، در پاســخ به این پرســش که چرا 
خرید و فروش در بازار مسکن شمال کشور 
به حداقل رســیده  اســت؛ گفت: »بخش 
زیــادی از ســرمایه گذاری هایی کــه در 
ســال های اخیر در حوزه مسکن و در شمال 

ایران صورت گرفته، جنبه حفظ ارزش پول 
و بهره برداری از نرخ تورم داشــته و در واقع 
یک پوشــش حفاظتی برای ســرمایه های 
مردم در مقابل تورم بوده است. بخشی از این 
سرمایه ها در بازار مسکن تهران در گردش 
است و بخشــی از آن نیز به شــمال کشور 
می رود، چراکه قیمت مســکن در شــمال 
به نسبت پایین تر است و ســرمایه دارهای 
کوچک تر می توانند در آن جا ســرمایه خود 

را بکار گیرند.«
این کارشناس بازار مســکن در ادامه افزود: 
»بازار مســکن شمال کشــور بیشتر جنبه 
ســوداگرانه دارد تا جنبه مصرف کننده و از 
طرفی این سرمایه گذاری ها بیشتر معطوف 

به خرید زمین می شود.«
ســلطان محمدی با اشــاره به اینکه قیمت 
زمیــن در شــمال کشــور به قــدری بالا 
رفته است که با این قیمت اگر فردی ویلایی 

بسازد و بفروشد، سود زیادی کسب نخواهد 
کرد؛ گفت: »سود ســاخت و ساز همواره در 
شــمال به نســبت پایین بوده است چراکه 
ویلا یک جنبه سفارشی دارد و هر شخصی 
وابســته به نیاز خود ویلایــی را طراحی و 
مصرف می کند و با بازار مســکن در تهران 

تفاوت می کند.«
این کارشناس بازار مسکن با اشاره به اینکه 
در حال حاضر فعالیت ســوداگرانه در بازار 
مســکن این منطقه به اوج رسیده اســت و 
حجم هیاهو در خصوص قیمت ها نســبت 
به آنچــه در واقــع معامله می شــود بالاتر 
اســت؛ گفت: »داده های آماری متاسفانه 
در خصوص شمال در دســترس نیست اما 
با برداشــت های عمومی می تــوان به این 
نتیجه رســید که نســبت خرید و فروش با 
نرخ های بالایی که اعلام می شــود، پایین 

آمده است.«
ســلطان محمدی در آخر گفــت: » زمانی 
قیمت ها از حجم بــالای معاملات می آید و 
براساس آن می توان قیمت بازار را به دست 
آورد، در شــرایطی که قیمت ها رشد شدید 
دارنــد قیمت هــای متصور فروشــندگان 
فراتر از آن چیزی اســت که معامله می شود 
و خریداری در بازار پیدا شود؛ در دوره های 
افزایــش شــدید قیمت ها در شــمال این 
اتفاق معمول اســت و قیمت هــای ذهنی 
از قیمت هــای واقعی بالاتر اســت و حجم 

معاملات پایین می آید.«

سرنوشت مالیات لوکس ها تغییر کرد؛ درآمد ۷۰۰۰ میلیاردی محقق می شود؟

مدیر تالار ارز خدماتی مرکز مبادله ارز: کاهش تب خرید در مرکز مبادله ارز

تبعات تورمی دستکاری ۴۶۰ هزار میلیارد تومانی نمایندگان در بودجه
خریــدار   بررســی ها نشــان می دهد 
نمایندگان تا کنون بخش عظیمی از لایحه 
بودجه دولت را دستکاری کرده اند که بخش 
عظیمی از ایــن دســتکاری ها باعث بروز 
کسری بودجه و بدتر شــدن وضعیت تورم 

در کشور می شود.
 مصوبات مجلس شــورای اســلامی در 
فرآیند بررســی لایحــه بودجه ۱٤٠۲ 
نشان از دســتکاری گســترده مجلس 
در لایحه پیشــنهادی دولــت دارد. در 
شرایطی بیشــتر اقتصاددانان مهمترین 
دلیل تورم ســاختاری اقتصــاد ایران را 
کسری بودجه و عدم همخوانی درآمدها 
و هزینه های آن می دانند، همواره لوایح 
بودجــه دولــت در جریان بررســی در 
مجلس، دچار دســتکاری های گسترده 

شده است.
طبق اعــلام مســئولان ســازمان برنامه و 
بودجه، نمایندگان در طول بررســی لایحه 
بودجه ۱٤٠۲ بیش از ٤٦٠ هــزار میلیارد 
تومان )همــت( تغییــرات در لایحه ایجاد 
شده است. دســتکاری گسترده نمایندگان 
در لایحــه بودجه البته تبعات هزینه ســاز 
مختلفــی به همــراه دارد کــه نتیجه کلی 
بســیاری از آنها، ایجاد و تشــدید ناترازی 
مالی برای دولت در ســال آینده و قرار دادن 
کشــور در معرض تشــدید تورم است. در 

ادامه برخــی از مهمترین دســتکاری های 
نمایندگان در لایحه بودجه ۱٤٠۲ تشریح 

می شود.

افزایش حدود ۹0 همتی هزینه ها بابت 
افزایش حقوق

مجلس در اقدام دیگری، حــدود ٩٠ هزار 
میلیارد تومــان مصوبــات دارای بار مالی 
بدون در نظــر گرفتن منابع مــورد نیاز در 
زمینه بابــت افزایش حقوق، مســتمری و 
ســایر پرداختی های پرســنلی و تعهدات 
یا اســتخدام های جدید پیــش بینی کرده 
است. با اینکه دولت موافق افزایش حقوق  و 
استخدام جدید است، اما بدون لحاظ منابع، 
مصوبات ایــن چنینی صرفاً ســبب ایجاد 
هزینه و تشــدید ناترازی مالــی دولت و در 
نهایت دورتر شدن کشــور از هدف مقابله با 

تورم خواهد شد.

کاهش 3۵ هزار میلیارد تومان درآمد 
مالیاتی دولت

مجلس با تصویب افزایش ســقف معافیت 
مالیاتی حقوق تــا ۱٠ میلیــون تومان در 
بودجه ســال آینده، باعث شــد تا ٣۵ هزار 
میلیارد تومــان مالیات منابــع مالیاتی در 
این بخش از دســت برود. پیش بینی درآمد 
مالیاتی دولت از این ناحیه با لحاظ ســقف 

۷ میلیون تومانــی حقوق بــرای معافیت 
مالیاتی حدود ۵٤ هــزار میلیارد تومان بود 
که بــا تصویب مجلــس ۲٠ هــزار میلیارد 
تومان مالیات در ایــن بخش وصول خواهد 
شــد و ٣۵ هزار میلیــارد تومــان مالیات 

دریافتی کاهش خواهد یافت.

100 هزار میلیارد تومان افزایش 
تسهیلات تکلیفی بانک ها

رقم تســهیلات تکلیفی بانک هــا در لایحه 
بودجه ســال آینــده ۲٠٠ هــزار میلیارد 
تومان در نظر گرفته شده بود. بر این اساس، 
بانک های عامل مکلفند در چارچوب برنامه 
کنترل تورم، رشــد نقدینگــی و ترازنامه 
بانک ها در ســقف ۲٠٠ هزار میلیارد تومان 
از محل ۱٠٠ درصد مانده سپرده های قرض 
الحســنه و بخشی از ســپرده های جاری بر 
اساس توان خود تسهیلات پرداخت کنند. 
با مصوبــه مجلس اما این عــدد ۱٠٠ همت 

افزایش یافت.
 باید به این موضوع توجه داشت که افزایش 
فشار به بانک ها برای ارائه تسهیلات، باعث 
ناتراز شــدن بانک ها شــده و این ناترازی 
به اضافه برداشــت بانک هــا از بانک مرکز 
و در نهایت رشــد پیاه پولــی و تورم منتهی 
می شــود. در نتیجه ایــن اقــدام تصمیم 
نمایندگان هم گام دیگری در جهت از بین 

بردن تلاش های دولت بــرای کنترل تورم 
و دامن زدن به تشــدید تورم در سال آینده 

است.

راهکار مجلس برای تامین 
هزینه تراشی های خود: دولت 

استقراض کند!
دولت در لایحــه پیشــنهادی ۱۸۵ همت 
انتشــار اوراق پیش بینی کرده بــود اما در 
بررســی های کمیســیون تلفیق و صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی ابتدا ۸ همت 
برای شــهرداری ها و ۱٠ همت اوراق برای 

قرارگاه افزایش پیدا کرد ســپس ۵٠ همت 
انتشــار اوراق به بانک ها اضافه شد. لازم به 
یادآوری است در بودجه سال جاری، ۱٠٣ 
همت انتشــار اوراق پیش بینی شــده که تا 
کنون ٣۲ همت از ایــن اوراق بفروش نرفته 
است. محقق نشــدن منابع از محل فروش 
اوراق بدهی، دولت را دچار کســری کرده و 
خطر رشد پایه پولی و تشدید تورم را افزایش 
می دهد. در چنین شرایطی مصوبه مجلس 
در افزایــش منابع حاصل از فــروش اوراق 
بدهی، عملا تکرار همین رویه البته با شدت 

بیشتر است.
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مسمومیت دختران دانش آموز و بحران 
مدیریت اطلاع رسانی

حسین قره چه کســی بحران را روایت می کند؟ جایگاه اطلاع رسانی 
در زمان و زمانه بحران ها چیست؟ صورت مســئله این است، در سه ماه 
گذشته که خبرهای بسیار مهم و نگران کننده  مسمومیت دانش آموزان 
دختر از شهر قم آغاز شد، کدام نهاد بالادســتیِ خبری و اطلاع رسانی 
روی این ســوژه  با این درجه از اهمیت- ســوار شــده و آن را رصد و از 
منظره جایــگاه قانونی بازتاب دهند درســت و دقیق بوده و ســعی در 

هدایت آن داشته است.
 موضوع مســمومیت دختران در مدارس اســت، آن هم بعد از حوادث 
بسیار ناگوار اخیر- مسئله ای مهم اســت چرا که سوژه جان کودکان و 

نوجوانان این سرزمین است، چه در قم چه در بروجرد و تهران.
پس از اولین روزهای وقوع و شیوع خبر مسمومیت دختران دانش آموز 
-حدود ســه ماه پیش- باید نهادی که متکلف اســت به پاسداری خبر 
این موضوع را رصد کرده و برای هر احتمال و گســترش و گســتردگی 
آن پیش بینی داشته و نهادهای مرتبط، یعنی وزارت آموزش و پروش، 
بهداشت و کشــور و نهادهای امنیتی از جمله نیروی انتظامی را به خط 
کرده و خبرهای تولید شــده حاصل از پیگیری های اســتانی و ملی از 

منبع موثق و قابل اعتماد در دسترس فضای عمومی قرار می گرفت.
نقش اطلاع رســانی دولــت و نهادهــای خبری بالادســتی همچون 
سخنگویان دولت و معاونت اطلاع رسانی ریاست جمهوری و... با منابع 
انتشــار و توزیع خبری همچون خبرگزاری های رســمی دولت ایرنا، 
روزنامه ایران و تمامی سایت های خبری وزارتخانه های مرتبط و پلیس 
به طور مشــخص مسئولیتشــان در چنین مواقعی همگرایی هدفمند 
اســت. همگرایی که دغدغه اول آن کاســتن از تنش موجود در فضای 
ملتهب جامعه اســت. این که خبری از قم شروع شــده و از همان هفته 
اول استمرار، پدیده ای ملی تلقی نشده و در حد سوژه ای محلی تعریف 
شد، یک خطای بزرگ است. چراکه سهل انگاری در این مورد زیان های 
در این حد دارد که امروز شــاهد آن هســتیم. چرا که خبر موثق به غیر 
از نقش مهم آن در سلامت روان، نقشــی بازدارند در عملیات و هشدار 

دهند نیز دارد.
اطلاع رسانی دولت در شــکل کلان نقشش فقط این نیست که سؤالات 
خبرنگاران را از پیش تهیه کرده و در اختیار سخنگویان دولت قرار دهد 
تا آن ها جواب های برســاخته پیشــینی بدهند. همچنین وظیفه آنان 
این نیســت که در مقابل پرسش های خبرنگاران و رســانه ها در نقش 
»مدیر جوابیه« حاضر شــده و برای هر روزنامه و هر خبرگزاری روزانه 
جوابیه های چندین چند سطری نوشته و ارســال کنند. در این دولت 
حجم جوابیه ها چندین برابر حجم خبرهای تولید شده است و به خبر یا 
گزارشی کوتاه جوابیه های مطول داده می شود. آقایان در اطلاع رسانی 
دولت و وزارتخانه ها به ســری دوزی جوابیه روی آورده و در واقع سطح 
اطلاع رســانی دولت را تا منازعه ســازمانی با رســانه پایین آورده اند، 
دیدگاه کلان برنامه محور و طرح افق در اطلاع رســانی نداشته در حد 
یومیه امورات می گذرانند. وظایف در حد جوابیه به مســائل سیاسی- 

اقتصادی تعریف و از مسائل مهم اجتماعی و فرهنگی غفلت شده است.
پدیده نگران کننده و شــکننده مســمومیت کودکان اوج این نداشتن 
فکر و ایده و برنامه برای مســئله ای با این درجه اهمیت اســت. این که 
کار دشمنان است و آنان ســلامت جســم و جان و روح و روان مردم را 
هدف گرفته اند، درست؛ اما اگر بحث جســم و جان این نونهالان دختر 
را مرتبط با حوزه ســلامت بدانیم، قطعاً بخش بزرگی از ســلامت روان 
جامعه با اطلاع رســانی بی هدف و پراکنده داخلی آســیب دیده است. 
نقش اطلاع رســانی به موقع، صحیح و غیرقابل انــکار و تکذیب، یکی از 
راه های جلب اعتماد عمومی و حفظ ســلامت روان جامعه اســت. در 
روزهایی چنین که ســلامت روان مردم بمباران شده و تنش در سطح 
اجتماعی بالاســت و ســرمایه اجتماعی دولت حداقلی است، اخباری 
پردامنه که از دل واقعیت اجتماعی با تصویر و صوت بیرون می آید، قطعاً 
کاری هدفمند اســت که بخش بزرگی از نقش مخرب آن را رسانه هایی 
بر عهده دارد که آب بر آسیاب تنش می ریزند و متأسفانه با رفتارهای پر 

غلط صداوسیما و دولت مرجعیت رسانه ای نیز یافته اند.
برای پدیده ای همچون مســمومیت دختران دانش آمــوز که از نقطه 
کوچکی در شــهری آغاز و بعد از ســه ماه این چنین فراگیر شده حتماً 
نقشــه ای وجود دارد، این مســئله زنگ ها را پس از تکــرار در روزهای 
اول در قم به صــدا درآورده و قطعاً باید بعد از یک هفته از مســئله قم، 
اطلاع رســانی دولت را به ایجاد ستاد اطلاع رســانی این مسئله سوق 
می داد که حداقل یکی از مراجع خبر صحیح و سلامت و قابل اعتماد در 
میان صداهای متعدد باشد. هرچند که نحوه ورود و انتشار خبر با توجه 
به مسائل روز و حساســیت بالای مردم باید سروشکلی متفاوت از سایر 
اخبار می یافت و بر تولید آن نظارت می شد، نه اینکه بعد از گسترش هر 
خبر در سطح عمومی منفعلانه با آن برخورد کرده و در شکل کلی آن را 
به گردن دشمنان انداخت.مهم تر آن که نه تنها اخبار دسته بندی نشده 
و در سطوح مختلف ارائه نشده اســت بلکه لااقل در یکی دو روز گذشته 
در سه ســطح اخباری گزارش و بعد از ســاعتی تکذیب شده است. این 
دیگر فاجعه اطلاع رسانی اســت. منظور تکذیب خبر خبرگزاری فارس 
مبنی بر دستگیری سه نفر در پرونده مســمومیت دختران دانش آموز 
و تکذیب آن توســط رئیس پلیس و وزارت کشــور است. این جز آن که 
تشتت عدم مدیریت رســانه و خبر را نشــان می دهد بر بازار داغ گمان 
و اظهارنظرها درســت و نادرســت دامن زده و می زند و لرزه بر گســل 

سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی می اندازد. 

افراد بالای ۶۵ سال ۱۰ برابر دیگران نیازمند 
خدمات درمانی هستند

 معاون امــور مجلس، حقوقی و اســتان های وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفــت: افراد بــالای ٦۵ ســال، ۱٠ برابر دیگــران نیازمند 
انواع خدمات درمانی هســتند و باید علاوه بر بیمه  پایــه و تکمیلی، با 
ظرفیت ســازی برای ایجاد بیمه طلایی و پوشش همه خدمات درمانی 

بازنشستگان، به نقطه مطلوب وزارت رفاه برسیم.
 ضرغام صادقــی در آییــن اختتامیه چهارمین جشــنواره ورزشــی 
بازنشستگان کشــوری افزود: این وزارتخانه و همه سازمان های تابعه 
آن به دنبال افزایش ســرمایه های مولد و غیرمولد برای ظرفیت سازی 
برای همه شــرکای اجتماعی اســت.صادقی با اشــاره بــه خدمات و 
برنامه های صندوق بازنشستگی کشوری در ســه ماهه اخیر به ویژه در 
زمینه پیگیری مطالبات و معوقات موجود، گفت: پرداخت کســورات 
بازنشســتگان کشــوری در کمترین زمان پس از حضــور مدیرعامل 
جدید این صندوق از جملــه پیگیری های جدی در حــوزه مطالبات 
بازنشستگان بوده است.وی با اشاره به رایزنی ها و پیگیری های صورت  
گرفته از ســوی صندوق بازنشستگی کشــوری در بودجه ۱٤٠۲ ابراز 
امیدواری کرد: با تلاش ها و رایزنی هایی که در مجلس شورای اسلامی 
و کمیســیون های مربوطه انجام  شــده، ظرفیت خوبی در بودجه سال 
آینده برای پرداخت معوقات و رفع دغدغه های مختلف بازنشســتگان 
ایجاد شــود.صادقی به پرداخت ۷٠ هزار میلیارد تومــان از مطالبات 
ســازمان تأمین اجتماعی اشــاره کرد و گفت: برای نخستین بار ردیف 
بودجه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مقایسه با سایر وزارتخانه ها 
شــاهد بیشــترین رشــد بوده اســت.معاون امور حقوقی، مجلس و 
اســتان های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین افزود: تقویت 
جایگاه بودجه ای صندوق بازنشستگی کشــوری و سایر سازمان های 

 تابعه از اهداف ما در بودجه سال ۱٤٠۲ بود.

دیدگاه

دیوار

رئیس پلیس پایتخت از اجــرای طرح ویژه پلیس برای 
روزهای پایانی ســال خبر داد و با اعلام خطر نسبت به 
حوادث چهارشنبه ســوری اعلام کرد که کشــفیات 

موادمحترقه در تهران چهار برابر شده است.
ســردار عباســعلی محمدیان بــا حضــور در جمع 
خبرنگاران گفت: متاســفانه از هم اکنون شاهد ورود 
برخی از مواد محترقه پرخطر به تهران هســتیم، این 
مواد به صورت قاچاق وارد کشــور می شــود. از طرف 
دیگر با افزایش توزیع موادمحترقه دســت ســاز هم 

روبه رو هستیم.
وی ادامــه داد: اگرچه پلیس به واســطه جدول زمانی 
ماموریت ها از چند هفته قبل اقدامات خود را آغاز کرده 
است، اما نگران سلامت جوانان و نوجوانانی هستیم که 

آشــنایی با این مواد ندارند و چه بسا ممکن 
اســت حوادثی برایشــان رخ داده و آسیب 

ببینند و حتی جان خود را از دست دهند.
رئیس پلیس پایتخت با بیــان اینکه افرادی 
که این  مواد را درســت می کنند عمدتا افراد 
بی تجربه هســتند، گفت: این مــواد بقدری 
خطرناک اســت که حتی گاهــی همکاران 

ما هم که این ها را کشــف می کنند و با وســایل خاص 
آن را جابجا می کنند، احســاس خطر دارند. از این رو 
ما جدا نگران ســلامتی جوانان و نوجوانان هستیم چرا 
که امکان دارد برخی از افراد ســودجو برای رسیدن به 
مطامع و اهدافشــان از ســادگی و بی تجربگی جوانان 

سوء استفاده کنند و این مواد پر خطر را به آنها بدهند.

رئیــس پلیــس پایتخــت از خانواده هــا 
درخواســت کرد در این ایام بر رفتار جوانان 
خود نظارت بیشتری داشــته باشند و گفت: 
بارها دیده شده است که جوانان با اعتماد به 
اینکه یک مغازه این مواد پر خطر را به فروش 
می رســاند، مواد محترقه را خریداری کرده 
و در نتیجه آن خانه آســیب دیــده و یا حتی 

جوان جان خود را از دست داده است.
وی با بیان اینکه من این زنگ خطــر را از امروز به صدا 
در می آورم؛ گفت: میزان کشــفیات مــواد محترقه و 
دست ساز ما نسبت به سال های قبل چهار برابر بیشتر 
شده است.محمدیان درباره اجرای طرح نوروزی پلیس 
نیز به ایســنا، گفت: طرح نوروزی پلیــس پایتخت از 

ابتدای اسفند ماه آغاز شــده است، این طرح در اطراف 
بازارهــا و مراکز خرید از ابتدای اســفند آغاز شــده و 
ماموران پلیــس هم به صورت آشــکار و هم به صورت 
پنهان در این محل ها قرار دارند و درصدد هســتیم که 

ایام نوروز و ایام خرید بسیار خوبی برای مردم باشد.
رئیس پلیس پایتخت با بیــان اینکه تمام تلاش پلیس 
بر این اســت که ســارقان را در لحظه شناسایی کنند، 
گفت: اما مردم باید بداننند که ســارقان برای کیف زنی 
و جیب بری در کمین هســتند، از شــهروندان تقاضا 
می کنم هنگام خرید مراقب گوشــی های تلفن همراه 
و کیف خود باشــند و آن را در معرض دید قرار ندهند. 
مردم بدانند که دستگیری ســارقان از برنامه های ویژه 

پلیس پایتخت به خصوص از ابتدای اسفند ماه است.

رییس قوه قضاییــه گفت:مقابله همه جانبه با فســاد 
اقتصادی ضروری و لازم است اما این مقابله نباید ذهن 

ما را از فسادهای اجتماعی و فرهنگی غافل سازد.
 دهمین اجلاســیه منطقه ای جامعه مدرســین حوزه 
علمیه قم با علما و فضلای اســتان های تهران، البرز و 
سمنان با عنوان »رســالت حوزه های علمیه در جهاد 
تبیین، خدمت بــه مردم و پشــتیبانی از نطام«، صبح 
امروز با حضور حجت الاســلام والمســلمین محسنی 
اژه ای رئیس قوه قضائیه برگزار شــد.رئیس دســتگاه 
قضا طی سخنانی در این اجلاسیه، با بیان اینکه حدود 
۲٠ ماه است مســئولیت خطیر ریاســت قوه قضائیه 
برعهده ام گذاشته شده است، گفت: به عنوان فردی که 
از جمع شما حوزویان هستم، از شما فضلا و علما کمک 

فکری و راهنمایــی می طلبم.رئیس عدلیه با 
اشــاره به راهبردهای اصلی خود طی ۲٠ ماه 
اخیر در اداره و پیشــبرد امور قــوه قضائیه، 
گفت: مشی و شــیوه ما در دستگاه قضائی در 
دوره اخیر آن است که ضمن توجه به منویات 
مقــام معظم رهبری و اســناد بالادســتی، 
مســائل را اولویت بندی کنیــم و نظارت ها 

را از خودمان شــروع کنیم و از بخشــی نگری پرهیز و 
جامع نگری را در دستور کار داشته باشیم.

رئیس قوه قضائیه با اشــاره به تلاش دشمن در راستای 
پمپاژ یأس و ناامیدی در جامعــه، تصریح کرد: ما باید با 
اتخاذ تدابیر لازم، امید به آینــده را در بین آحاد جامعه 
زنده نگه داریم؛ مــا باید میان افرادی کــه دچار لغزش 

می شوند، اما ســوء نیتی ندارند با افراد معاند و 
مستکبر، از حیث نوع برخورد با آنها، تفکیک 
تمایز قائل شــویم.رئیس عدلیه با اشــاره به 
اهمیت نقش مردم در اداره امور کشور، اظهار 
داشــت: ما در زمینه مردمی سازی در برخی 
حوزه هــا، عقب ماندگی هایــی داریم که باید 
جبران کنیم. ضروری اســت همــواره توجه 
کنیم که نظام ما یک نظام مردمی اســت و بســیاری از 
مشــکلات و خطرات بواســطه حضور مردم رفع و دفع 
شده اند.حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای 
با اشاره به اهمیت بســط گفت وگو با اقشــار و طبقات 
مختلف اجتماعی، اظهار داشــت: ما نیــاز به گفتگوی 
بیشــتری با آحاد مختلف جامعه داریــم و قطعاً از عدم 

وجود ارتباطات موسّع و اســتماع و بیان نظرات شفاف، 
متضرر می شویم و زمینه سوء استفاده شیطان صفتان را 
فراهم می آوریم.رئیس قوه قضائیه با اشــاره به فراخوان 
روز هجدم مهرماه خود خطاب بــه تمامی جریان های 
سیاسی، گروه ها، دســته جات و مردم ناظر بر اینکه هر 
کس هر ابهام، ســوال، انتقاد و یــا اعتراضی دارد مطرح 
گرداند، گفت: من طی مدت اخیر با افرادی که بعضاً نگاه 
و نظرات شــان ۱۸٠ درجه با من تفاوت داشت اما دارای 
ســوء نیت و عناد نبودند، گفت وگو کردم و نقطه نظرات 
آنان را شــنیدم؛ من تاکید کردم و بازهم تاکید می کنم 
که آغوشــمان برای دریافت کمک از افراد دارای ایده و 
نظر در مسائل مختلف باز اســت و پذیرای نقطه نظرات 

و پیشنهادات و انتقادات منصفانه و سازنده آنها هستیم.

پلیس

قضایی

خریدار  وزیر راه و شهرســازی با اشــاره 
به ابلاغ بخشــنامه ای به منظــور احیا بافت 
فرســوده گفت: تمرکز ما بر توسعه مسکن 
روستایی حدوداً ســالی ۲٠٠ هزار مسکن 

است.
مهرداد بذرپــاش در چهاردهمین اجلاس 
شورای عالی اســتان ها با تاکید بر ضرورت 
ایجاد یک کمیته مشــترک میان شــورای 
عالی اســتان ها و وزارت راه و شهرســازی 
به منظور پیگیــری و حل موضوعات مرتبط 
با حوزه معماری و شهرسازی گفت: ضرورت 
دارد که حتماً در جلســات شــورای عالی 
شهرســازی و معماری رئیس شورای عالی 
اســتان ها یا نماینده ایشــان حضور داشته 
باشند.وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ابلاغ 
بخشنامه ای به سراســر کشور در خصوص 
احیا بافت فرســوده اظهار کرد: لازم اســت 
که این موضوع توســط شــوراهای شــهر، 
شــهرداری ها و ارکان شــهر مورد پیگیری 

قرار گیرد.
وی با بیــان اینکــه بهتریــن و مؤثرترین 
مجموعــه ای کــه می تواند حل مشــکل 
بافت های فرسوده را تســهیل کند، شورای 
عالی استان ها اســت، عنوان کرد: اگر عزم 
لازم وجود داشته باشــد به نظر گره گشایی 
خوبی در حوزه نوســازی بافت ها رخ خواهد 

داد.
بذرپــاش با تاکیــد بــر اینکــه بهترین و 
مؤثرتریــن روش تولید مســکن در بناها و 
مجموعه های ناپایدار و بافت های فرســوده 
است، گفت: نهضت اقناع سازی ارکان مؤثر 
در احیا بافت های فرســوده اتفاق مبارک و 

برازنده است.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: کاملًا 
دولت را به سمتی خواهیم برد که بازی برد-

برد با شوراهای شهر دریافت کنیم؛ چرا که 
شوراها را شرکای راهبردی دولت می دانیم.

وی با بیان اینکه ۱۲٦ هزار نفر عضو شورای 
شهر و روستا یک شبکه عظیم مردمی است 
که در بستری به نام شوراهای شهر و روستا 
ســازمان پیدا کرده و نظرات و مشــکلات 
مردم را منتقــل می کند، اظهــار کرد: در 
خصوص مسکن، تمرکز ما بر توسعه مسکن 
روستایی حدوداً ســالی ۲٠٠ هزار مسکن 

اســت و حتماً طرح های هادی روستاها را 
اصلاح خواهیم کرد و حتماً واگذاری زمین 
در دستور کار اســت و در حال حاضر شروع 

شده است.
بذرپاش تصریــح کرد: اعضای شــوراهای 
روســتایی می توانند در ایــن حوزه کمک 
کننــد تا در حــوزه تصمیم گیری هــا به ما 

کمک کنند.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: در شهرهای 
زیر ۲۵ هزار نفر اولویت مــا واگذاری زمین 
اســت و بخش اعظمی از این اراضی تأمین 
شــده؛ البتــه در برخــی اســتان ها مانند 

کردســتان و در برخــی نقاط خوزســتان 
مشــکل وجــود دارد؛ اما در حــال تلاش 
هســتیم که با روش های دیگر این مشکل 
را حل کنیم.وی اذعان کرد: در شــهرهای 
بالای ۲۵ هزار نفر و کلانشهرها غیر از تهران 
در جایی که امکان باشــد، اولویت واگذاری 
زمین اســت و هدف گذاری در شــهرهای 
بالای ۲۵ هزار نفر و کلانشهرها سالی ٤٠٠ 

هزار مسکن است.
بذرپاش با بیان اینکه وام ۲٣ درصد به هیچ 
عنوان قابل قبول نیســت و به زودی مشکل 
آن حل خواهد شــد، عنوان کرد: در ســال 

۱٤٠۲ باید کشــور تبدیل به کارگاه بزرگ 
تولید مســکن شــود.وزیر راه و شهرسازی 
با بیــان اینکــه مکانیزم های شهرســازانه 
آســان تری را ابــلاغ می کنیم، گفــت: راه 
افتادن چرخــه تولید مســکن راه افتادن 

چرخه اقتصاد کشور است.
وی با اشــاره به اینکه یکــی از علل افزایش 
قیمت مسکن عدم پاســخ دهی مناسب به 
حوزه تأمین مسکن است، گفت: ماندگاری 
اسناد در شوراها، سبب متضرر شدن مردم 
می شــود؛ لذا بایــد همت کنیــم برخی از 
اســناد که در حوزه استانداردسازی ساخت 
و ساز در کشــور می تواند کمک کند، مورد 

پیگیری قرار گیرد.
بذرپــاش در ادامــه تصریــح کــرد: در 
شهرداری ها در ذیل کمیســیون هایی که 
تشکیل می شــود برخی موضوعات خلاف 
مقررات و قوانین کشــور اســت که سبب 
ایجاد نارضایتی می شــود. لذا شــوراها به 
نقش نظارتی خود توجه داشــته باشــند و 
در کمیســیون ها توافقی خــلاف قوانین و 

مقررات صورت گرفته نشود.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه طرح های 
تفصیلی شهرها توسط شوراها باید تصویب 
شود، گفت: الگو توســعه شهرها طرح های 

تفصیلی است.
وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: برای 
نهضت ملــی در شــهرداری ها اراضی قابل 
توجهی وجود دارد، اراضی زیادی در شهرها 
وجود دارد که در دســت شهرداری ها است 
و می تواند در حوزه تولید مســکن استفاده 

شود.

خریدار  مدیــرکل هماهنگــی و نظارت 
بر امــور جوانــان وزارت ورزش و جوانان از 
شناسایی ۱٠ هزار ســالن دولتی در کشور 
برای برگزاری جشــن ازدواج در راســتای 
اجرای قانون تســهیل ازدواج جوانان خبر 

داد.
 روح الله اسدی، در پنجاه و ششمین نشست 
ستاد ساماندهی امور جوانان استان اصفهان 
اظهار داشت: بر اساس یکی از بندهای قانون 
تسهیل ازدواج جوانان، دستگاه های دولتی 
باید ۲٠ درصد از اماکن خــود را در اختیار 
مراســم ازدواج جوانان قــرار دهند که این 
موضوع با امضای رئیس جمهور به استان ها 

ابلاغ شده است.
وی با بیــان اینکه نحــوه اســتفاده از این 
سالن ها بستگی به شــرایط شهرستان های 
مختلف دارد، اظهار کرد: استفاده از سالن ها 
و اماکن دولتی برای برگزاری جشن ازدواج 
جوانان در پنج استان آغاز شده و امید است 

به زودی این اتفاق در اصفهان هم بیافتد.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور جوانان 
وزارت ورزش خاطرنشــان کرد: اگر قانون 
تســهیل ازدواج جوانان در ۱۷ سال پیش 

اجرا شده بود، بسیاری از مشکلات امروز را 
در این زمینه نداشتیم اما این موضوع روی 
زمین مانده بــود تا اینکه آیت الله رئیســی 

دستور احیای آن را صادر کردند.
اســدی با اشــاره به اینکه برخی از بندهای 
این قانون با مســائل مالی مواجه بود، اضافه 
کرد: به این منظور کمیته ســاماندهی امور 
جوانان در استان ها و شهرستان ها تشکیل 
شد و اکنون هر فعالیتی در زمینه ازدواج بر 
مبنای قانون در کمیتــه مربوطه پیگیری و 

رسیدگی می شود.
وی بــا تاکید بــر اینکه اســاس کار دولت 
سیزدهم بر این است که در گام دوم انقلاب 
از ظرفیت های مغفول مانده استفاده شود، 
گفت: در شــورای عالی جوانان و ستادهای 
استانی و شهرســتانی موضوع هایی مطرح 
می شود که پیش از آن کار نشده یا به نتیجه 

نرسیده بود.
اســدی تصریح کــرد: یکی از مشــکلات 
اساسی ما این است که با وجود فعالیت های 
خوبی مانند اعطــای برخــی از مجوزها یا 
تسهیلاتی که توســط دستگاه های اجرایی 
انجام می شــود، جامعه مخاطب مــا از آنها 

اطلاع ندارند.وی ادامه داد: برخی از جوانان 
به دلیــل ناآگاهــی از این موارد به ســمت 
مهاجرت می روند و سپس متوجه می شوند 
که چه فرصتــی را از دســت داده اند و قصد 

دارند که به کشور برگردند.
این مقــام وزارت ورزش و جوانــان با تاکید 
بر اینکه هیچ دســتگاه اجرایــی به تنهایی 
توانایی حل مشــکلات جوانــان را ندارد، 
گفت: ما بایــد با کمک، مشــارکت و تغییر 
دیدگاه ها بتوانیم مسائل و مشکلات موجود 

را مدیریت و کنترل کنیم.
اســدی همچنین تاکید کرد: ما باید صدای 
جوانان را به گوش مســؤولان برســانیم تا 
ببینیم کجای سیاستگذاری ها اشتباه بوده 
است، به عنوان مثال اگر تحصیل کرده بیکار 
داریم به منزله این اســت که سیاست ها در 
برخی از رشته ها اشــتباه بوده و رشته هایی 
در برخی مناطق داریم کــه آینده چندانی 
برای آنها وجود نــدارد و باید این مســائل 
برطــرف شــود.این مقــام وزارت ورزش 
و جوانــان با بیــان اینکه شــاید در ورزش 
هم برخی سیاســت ها اشــتباه بوده است، 
خاطرنشان کرد: ما شاخص اشتباهی به نام 

سرانه ورزشی ساخته ایم در حالی که در دنیا 
چنین چیزی وجود ندارد و برخی کشورها 
در مناطق بر اساس اســتعدادیابی که انجام 
می شــود در این زمینه فعالیت و ســرمایه 

گذاری می کنند.
وی افزود: ما اماکن ورزشی را ساخته ایم اما 
به دلیل اینکه نمی توانیم نگهداری کنیم به 
بخش خصوصی تحویــل می دهیم و قیمت 
تمام شــده ورزش برای جوانان بالا می رود، 

این سیاست اشتباهی اســت که با گرفتن 
بازخورد از جوانان باید اصلاح شود.

اســدی با بیان اینکه اصفهان از استان های 
پیشرو در برگزاری ســتادهای ساماندهی 
امور جوانــان اســت. اظهار کــرد: دولت 
ســیزدهم برای انقلاب کار می کند و جوان 
از مــا توقع جناحــی و حزبــی ندارند بلکه 
می خواهنــد ببینند که کارآمــدی ما برای 

انقلاب چیست.

زنگ خطر پلیس برای چهارشنبه سوری

وری است محسنی اژه ای:مقابله با فساد اقتصادی ضر
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وزیر ارشاد در دیدار با همتای لبنانی اش:
وحیه مردم  وغ تلاش می کنند ر با بمباران در

ایران را تضعیف کنند
محمدمهدی اسماعیلی با بیان اینکه تروریسم رسانه ای امروزه تهدید 
بزرگ و مشترکی برای کشورهای جهان اسلام به شمار می رود، گفت: 
در این خصوص می بایست کشــورهای مختلف جهان اسلام علی رغم 
برخی اختلاف دیدگاه ها در کنار هم قرار گیرند و اجازه ندهند دشمنان 
با حربه اختلاف فکنی میان آزادیخواهان و مسلمانان، نقشه های شوم 

خود را عملی کنند.
به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی عصر 
چهارشنبه با محمد وســام مرتضی وزیر فرهنگ لبنان در تالار وحدت 
تهران دیدار و گفتگو کرد.وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در این دیدار 
ضمن اشاره به برپایی پرشــور هفته فرهنگی ایران در بیروت پایتخت 
کشور لبنان گفت: با عنایت به اســتقبال خوبی که از برنامه های حوزه 
سینما، موسیقی و ســرود در هفته فرهنگی ایران در بیروت شد، برای 
خلق تولیدات مشترک پروژه های سینمایی در حوزه مقاومت اسلامی 

با کشور دوست و برادر لبنان از هر حیث آماده همکاری هستیم.
وی در ادامه گفت: تولید اثر ســینمایی در حوزه مقاومت اســلامی می 
بایست از حیث فنی و کیفی با بالاترین سطح ممکن به تولید برسد تا با 

درخشش در کشورهای جهان اسلام به نمایش درآید.
اســماعیلی در ادامه به برپایی باشکوه جشــنواره های فجر اشاره کرد 
و گفت: به تازگی جشــنواره های ملی و بین المللــی فرهنگی و هنری 
فجر را پشت ســر گذاشــته ایم؛ به طوری که صدها هزار نفر در تهران 
و شهرستان ها به تماشای فیلم های ســینمایی، اجراهای موسیقی و 
تئاتر این جشنواره ها نشســتند و چندین هزار هنرمند حضوری فعال 
و درخشــان در این رویدادها داشــتند.وی ادامه داد: مدت ها با جنگ 
رسانه ای گسترده ای به نام تروریسم رســانه ای مواجه بوده و هستیم 
که با بمباران دروغ و تحریف تلاش مــی کنند امید و روحیه مردم ایران 
را تضعیف کنند که در این راستا شــبکه های معاند با انتشار اخبار دروغ 
به صورت گسترده و با بهره گیری از مهارت های رسانه ای و شگردهای 

غیراخلاقی تمام تلاش خود را به کار می برند.
اسماعیلی در ادامه به ســخنرانی خود درباره تروریســم رسانه ای در 
اجلاس بین المللی وزرای اطلاع رســانی کشورهای اسلامی که چندی 
پیش به میزبانی کشور ترکیه در شــهر  استانبول برگزار شد، اشاره کرد 
و گفت: همانطور که در ســخنرانی این اجلاس بیان کردم، تروریســم 
رسانه ای امروزه تهدید بزرگی برای کشــورهای جهان اسلام به شمار 
می رود بطوری که به عنوان خطر مشــترک کشــورهای جهان اسلام 

شناخته می شود.

وی افزود: در این خصوص می بایســت کشورهای مختلف جهان اسلام 
علی رغم برخی اختلاف دیدگاه ها در کنار هم قرار گیرند و اجازه ندهند 
دشمنان با حربه اختلاف فکنی میان مســلمانان، نقشه های شوم خود 

را عملی کنند.
وزیر فرهنگ با اشــاره به اینکه که برپایی همایشــی با عنوان مبارزه با 
اخبار جعلی در قالب کارگروه مشــترک با کشــورهای دوست و برادر 
همچون لبنان در دســتور کار وزارت فرهنگ دولت مردمی قرار دارد، 
گفت: در این خصوص به دنبال آن هستیم تا با هم افزایی ظرفیت های 

کشورهای دوست و برادر در جنگ رسانه ای موفق عمل کنیم.
همچنین محمد وسام مرتضی، وزیر فرهنگ لبنان در این دیدار با اعلام 
اینکه به دنبال ارتقای سطح همکاری های فرهنگی، هنری و رسانه ای 
با جمهوری اسلامی ایران هســتیم، گفت: ایران و لبنان با چالش های 
مشــترک مواجه هســتند به همین خاطر می بایســت در زمینه های 

مختلف همکاری های مشترک میان دو کشور شکل و توسعه یابد.
وی با بیان اینکه امیدوارم بزودی شــاهد برپایــی هفته فرهنگی لبنان 
در تهران باشیم، گفت: خوشــبختانه همکاری فرهنگی خوبی با رایزن 
فرهنگی  و مجموعه ســفارت ایران در بیروت برقرار است که در همین 
راســتا نمایش فیلم های ســینمایی، نمایشــگاه هنرهای تجسمی و 

اجراهای موسیقی ایران در لبنان ادامه خواهد داشت.
محمد وســام مرتضی با اشــاره به اینکه اثرات تروریســم رسانه ای از 
تروریسم نظامی بدتر است، گفت: تشکیل کمیته ای رسانه ای مشترک 
در این خصوص الزامی است تا کشــورها در کنار مهم از تجارب یکدیگر 
اســتفاده کنند، همچنین لبنان از پیشــنهاد وزیر فرهنگ جمهوری 
اســلامی ایران مبنی بر برپایی همایشی در راســتای مقابله تروریسم 

رسانه ای کاملا استقبال می کند.

»پیمان آدریانا« در مستندات یکشنبه
پلیس مخفی شیلیایی در خانه هنرمندان ایران

 هفتمین برنامه »مستندات یکشنبه« که زیرمجموعه سینماتک خانه  
هنرمندان ایران به پخش فیلم های مستند می پردازد، به نمایش فیلم 

مستند »پیمان آدریانا« ساخته لی ست اوروخکو اختصاص دارد.
به گزارش روابط عمومــی خانه هنرمنــدان ایران، هفتمیــن برنامه 
مستندات یکشــنبه به نمایش فیلم مســتند »پیمان آدریانا« ساخته 
لی ســت اوروخکو اختصاص دارد. این برنامه روز یکشــنبه ۱٤ اسفند 

۱٤٠۱ از ساعت ۱۷ در سالن استاد شهناز برگزار می شود.
پس از نمایش فیلم نیز نشســت نقد و بررســی با حضــور رضا صائمی 

نویسنده منتقد سینما برگزار می شود.
مستند پیمان آدریانا، در سال ۲٠۱۷ ساخته شده و درباره زنی محبوب، 
جذاب و مورد علاقه  همه اســت که در واقع عضوِ پلیــس مخفی بدنام 

حکومت شیلی)DINA( در دوران حکومت ژنرال پینوشه بوده است.

سینمای ایران ۴۰۰ میلیاردی شد
سینمای ایران در دهمین روز آخرین ماه سال موفق شد فروش خود را 
از مرز ٤٠٠ میلیارد تومان عبور دهد. رقمی که تا امروز برای ســینمای 

ایران محقق نشده بود.
 سینمای ایران موفق شــد تا پایان شب گذشــته، فروش خود را از مرز 

٤٠٠ میلیارد عبور داده و به ٤٠۱ میلیارد و ۸٠٠ میلیون تومان برساند.
این میزان فروش، با اکران ٤٩ فیلم محقق شــده است. در سال جاری، 
۱٣ میلیون و ۱۱۷ هــزار نفر در ٦٠۵ هزار و ۸۲۵ ســانس به ســینما 

رفته اند.
پرفروش ترین فیلم امسال ســینماها، انفرادی اســت که با ۲ میلیون 
و ٤٣۵ هزار مخاطــب، ۷۷ میلیــارد و ۵۸۷ میلیون تومــان فروخت. 
ســگ بند با ٤۲ میلیارد و ۱٤۸ میلیون تومان، بخارست با ٤٠ میلیارد و 
٤٩٦ میلیون، پسر دلفینی با ۲٣ میلیارد و علف زار با ۲۲ میلیارد و ۱۱٣ 
میلیون تومان، ترکیب ۵ فیلم پرفروش و پرمخاطب اکران ســال را تا به 

امروز تشکیل داده اند.

قاب

خریدار   مدیرعامل صندوق اعتباری هنر 
گفت: بدون شــک عزم و اراده راسخ همگان 
در جهت تحقق شــعار دولت مردمی برای 
تمرکــز زدایی، رفــع دغدغه و مشــکلات 
هنرمندان و حمایت همه جانبه از این قشر 
فرهیخته روی ریل نهادینه شــدن عدالت 
فرهنگــی در ایــن دوره وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم بوده است.

به گزارش روابــط عمومی صندوق اعتباری 
هنر، ســید مجید پوراحمدی در چهارمین 
نشســت نماینــدگان اســتانی صنــدوق 
اعتباری هنر به میزبانی مشــهد مقدس به 
تشکیل دولت مردمی با تاکید بر شعارهای 
کار و فعالیت جهادی، رفع موانع و مشکلات 
مردم، تمرکــز زدایی بــر روی ریل عدالت 
فرهنگی، اظهارداشــت: ما نیز در این دوره 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی با تاکید 
محمــد مهــدی اســماعیلی در صندوق 
اعتباری هنر این موارد را ســرلوحه فعالیت 
های خود قراردادیم تا حداکثر بهره مندی 
به قشــر فرهیخته فرهنگ، هنر، رســانه و 

فعالان قرآن و عترت برسد.
مدیر عامل صندوق اعتبــاری هنر در ادامه 
با مرور برخی از مهمتریــن اقدامات انجام 
شده در ســال جاری اظهار داشت: صندوق 
اعتبــاری هنر در حال حاضــر قریب به ٩۷ 
هزار عضو دارد که ٣٣ درصد از آنها ســاکن 
تهران و ٦۷ درصد در ســایر استان ها)بجز 
پایتخــت( فعال هســتند. تعــداد اعضای 
صندوق در ســال جاری از رشد ۸ درصدی 

نسبت به سال ۱٤٠٠ برخوردار بوده است.
پور احمدی افزود: در همین حال پوشــش 
خدمات بیمه ای برای اعضای تحت پوشش، 
از جملــه اقدامــات قابل توجــه صندوق 
اعتباری هنر بوده اســت، به طــوری که با 
توسعه روابط بین ســازمانی، تعداد اعضای 
تحت پوشش بیمه تأمین اجتماعی در سال 
۱٤٠۱ به بیش از ۵٤ هزار رسید. همچنین 
قریب بــه ٤۲ هزار نفر تحت پوشــش بیمه 

درمان تکمیلی صندوق هنر قرار دارند.
وی ادامــه داد: پرداخت مقــرری ماهانه به 
پیشکســوتان حوزه فرهنگ و هنر در قالب 
طــرح تکریم و کمــک مســتمری از دیگر 
اقدامات صندوق اعتباری هنر برای حمایت 
از جایگاه والای هنر و فرهنگ در کشور بوده 
در ســال ۱٤٠۱ قریب به ٦٠٠ نفر در قالب 
طرح تکریــم و حدود ۲هــزار و ٦٠٠ نفر در 
قالب طرح کمک مســتمری، تحت پوشش 

خدمات صندوق اعتباری هنر قرار گرفتند.
مشــاور وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی از 
اعطای نشــان اعتبــار هنر بــه هنرمندان 
شــاخص و گمنام کمتر شــناخته شده در 
کشور به ویژه در مناطق محروم و دور افتاده 
به عنوان دیگر اقدام شــاخص این صندوق 
نام برد و گفت: برای نخســتین بار در دولت 
مردمی با هــدف قدردانــی و ارج نهادن به 
تلاش ها و مجاهدت فرهنگــی و هنری آن 
دســته از فعالان فرهنگی، هنــری و قرآنی 
که در جغرافیای منطقه محل زیســت خود 
از جایگاه ویژه ای برخــوردار بوده عملیاتی 
شد و اولین نشــان را به شبان خوش صدای 

شهرضایی اهدا شد.
پوراحمدی با بیان اینکه تســهیلات قرض 
الحســنه ضــروری و بلاعوض بــه اهالی 
فرهنگ، هنر، رسانه و فعالان قرآن و عترت 
نیز در سال ۱٤٠۱ با رشد چشمگیری روبرو 
شده اســت، گفت: در ســال ۱٤٠۱ اعطای 
تســهیلات به اصحاب فرهنگ، هنر، رسانه 
و فعالان قرآن و عترت از رشد ٣٠٠ درصدی 
نسبت به ســال گذشــته برخوردار شد. در 
حالی که صندوق بــا محدودیت تخصیص 
بودجه ای روبروســت اما با اجــرای برنامه 
ها و تدوین بســته حمایتی توانســتیم به 
درخواست کسانی که درخواست تسهیلات 

داشتند پاسخ دهیم.
وی از تخصیص تســهیلات قرض الحسنه 

و پرداخت هدیه بلاعوض بــه اعضا با هدف 
ترویج فرهنگ ازدواج نیــز به عنوان یکی از 
حمایت های نوین صندوق اعتباری هنر در 

دولت مردمی نام برد.
به گفته وی، از زمان آغــاز این طرح یعنی از 
مهرماه ســال ۱٤٠٠ به تمامی اعضایی که 
ازدواج کردند یا صاحب فرزند شــدند مبلغ 
۵ میلیون تومان هدیه ازدواج و ٣٠ میلیون 
تومان تسهیلات قرض الحســنه پرداخت 

شد.
مدیرعامــل صنــدوق اعتبــاری هنــر در 
ادامه ســخنان خود به برنامه هــای آینده 
این صندوق در ســال ۱٤٠۲ اشــاره و ابراز 
امیدواری کرد تــا با همــکاری و همراهی 
نمایندگان استانی صندوق و تمام همکاران 
صندوق در تهران همواره شــاهد رشــد و 
شکوفایی هرچه بیشــتر صندوق اعتباری 
هنر در خدمت رســانی به هنرمندان و اعضا 

و این قشر فرهیخته باشیم.
پوراحمدی از ســال ۱٤٠۲ به عنوان یکی 
از بهترین و پرکارترین ســال های خدمات 
رسانی در حوزه توانمندسازی هنرمندان و 
کمک به کسب و کارهای فرهنگی یاد کرد 
که برنامه هــای مختلفی تدوین شــده که 
انشالله باهمت همگان شاهد اجرایی شدن 
آنها خواهیم بود. البته برخی از برنامه ها نیز 

اجرایی و عملیاتی شده است.
وی در ادامه از فعال شــدن برخی شــرکت 

های زیرمجموعه صندوق مانند  شــرکت 
پروانه خبر داد و گفت: این شرکت فعالیتش 
رو با جدیت شروع کرده و در این حوزه شاهد 
اقدامات خوبــی در حوزه توانمند ســازی 
هنرمندان بوده و انشــالله در ســال بعد نیز 

خواهیم بود.
مشــاور وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در 
ادامه، موضوع دیگر را بخش مشاوره کسب 
و کارهای فرهنگی و هنــری به هنرمندان 
علاقه مند بــه فعالیت در حــوزه فرهنگ و 
فعالیت اقتصادی در حــوزه فرهنگ و هنر 
عنوان کرد و افزود: مرکز مشاوره کسب و کار 
هم ســال آینده فعالیتش آغاز می شود و به 
کسانی کمک می کند که تمایل به فعالیت 
در حوزه فرهنــگ و هنر دارنــد و با اقتصاد 
سازی این حوزه آشــنایی ندارند و درصدد 
هســتند در حوزه فرهنگ و هنــر فعالیت 

اقتصادی کنند.
مدیرعامــل صندوق اعتباری هنــر از بیمه 
بیــکاری هنرمنــدان بــه عنــوان یکی از 
موضوعات دیگر جدی مدنظر این صندوق 
یاد کــرد و گفت: در موضــوع بیمه بیکاری 
هنرمندان صنــدوق مذاکــرات مختلفی 
از طریق دولــت مردمی، مجلس شــورای 
اسلامی و نهادهای ذیربط داشــتیم اما در 
این راه مشــکلات زیادی وجود دارد ازاین 
رو تصمیم براین شــده از طریق صندوق با 
تدوین برنامه ای جامــع، اعضای صندوق را 

که به نوعی بیکار کار می شــوند را بر اساس 
این طرح تحت پوشــش بیمه بیکاری قرار 
داده و سال آینده بتوانیم عملیاتی و اجرایی 
کنیم.پوراحمدی از برنامه طرح نشــان هنر 
به عنوان دیگــر موضوع اجرایی در ســال 
۱٤٠۱ نام بــرد و ابراز امیــدواری کرد تا در 
ســال ۱٤٠۲ با قدرت این طرح در ســطح 

گسترده ای پیش ببریم.
مدیرعامــل صنــدوق اعتبــاری هنــر در 
بخش دیگری از ســخنان خود از خلاقیت 
و ابتکار نمایندگان بــه عنوان دیگر موضوع 
مورد تاکید یاد کرد و گفت: باید بر اســاس 
خلاقیت و ابتکار ها طرح های نوینی تدوین 
شود و بر اساس ایده های مختلف بسته های 
مختلف حمایتی طراحی شــود مانند طرح 
شمیم و جوانه که در نوع خودش بی نظیر و 
استقبال چشمگیری از این طرح بعمل آمد.

در ابتدای این نشســت مدیــر کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی استان خراســان رضوی 
با اشــاره به نوع تلاش همــکاران صندوق 
اعتبــاری هنــر بــرای ارائه خدمــات به 
هنرمنــدان، اظهار داشــت: کار شــما در 
مجموعه وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
یکی از کارهای ســخت اما شــیرین است 
چراکه شما با هنرمند سروکار دارید که نیاز 
است با صبر و حوصله وبا گوش شنوایی که 
دارید ســنگینی غم و دغدغه آنها را کم می 

کنید.
حسین زاده ابراز امیدواری کرد که نشست 
امروز باعث رشد و پیشــرفت امور در جهت 
کمک بیشــتری به جامعه هنری و برطرف 

کردن مشکلات این قشر فرهیخته باشد.
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
خراســان رضوی تاکید کــرد: رویکرد این 
صندوق به ســمت رونق اقتصاد فرهنگ و 
هنر و توانمندسازی هنرمندان می رود و در 
آینده شــاهد خروجی تلاش شما و اینگونه 

نشست ها خواهیم بود.
معاونین و مدیران صندوق اعتباری هنر نیز 
در این نشســت حضور داشتند که با تشریح 
گزارش عملکــرد و اقدامات انجام گرفته، به 
بیان نظرات و ارائه پیشنهادت و برنامه های 

آتی پرداختند.
در ادامه این نشســت یک روزه شــماری از 
نمایندگان صندوق اعتباری هنر در استان 
ها به بیــان نظرات، دیدگاه هــا، مطالبات و 
مشکلات پرداختند. این همایش با تجلیل 

از نمایندگان استانی صندوق پایان یافت.

مدیر سینما آزادی مطرح کرد

از دستمزدهای ۲۵ میلیاردی تا گیر کردن سینما در یک لوپ پرتناقض
خریدار  مدیر پردیس ســینمایی آزادی 
با بیان اینکه ســینمای ایران در حال حاضر 
یک زندگی نباتی دارد، تاکید کرد: سینما را 
با پیش فرض ها و برنامه های دهه های ۷٠ تا 
٩٠ خورشیدی نمی توان جلو برد و باید یک 

نقشه راه جدید تعریف شود.
این روزهــا یکی از مهم تریــن دغدغه های 
ســینمادارها و نیز دیگر دســت اندرکاران 
ســینما آینده این هنر در کشــور است که 
سرنوشــت آن به مســائل متعــددی گره 
خورده و بایــد برای آن چاره جویی شــود. 
شــهریورماه امســال و به بهانــه روز ملی 
سینما میزگردی با بررسی وضعیت سینما 
در خبرگزاری ایســنا برگزار و بر لزوم تغییر 
حکمرانی ســینما تاکید شــد. حالا پس از 
گذشــت چند ماه که جامعه با ناآرامی هایی 
مواجه بــود و بعد هم تنگناهــای اقتصادی 
پیش آمد، بسیاری از فعالان سینما نسبت 
به شرایط این حوزه و آینده آن ابراز نگرانی 
می کننــد. در ایــن زمینــه مدیــر یکی از 
سینماهای پرمخاطب کشــور نکاتی را در 

گفت وگو با ایسنا مطرح کرد.   
ســجاد نوروزی در ابتدای ایــن مصاحبه 
به وضعیت سینما در ســالی که رو به پایان 
است اشــاره کرد و گفت: ما نوروز ۱٤٠۱ را 
در شــرایطی آغاز کردیم که وضعیت کرونا 
تا حدی شــکننده بود، یعنی نه پاندمی در 
اوج بــود و نه به طور کامــل از آن گذر کرده 
بودیم. بعد از تعطیلات نوروز به ماه رمضان 
رســیدیم که فروش ســینماها هنوز خوب 
نبود. درواقــع از دوران پاندمــی دچار یک 
ریزش جدی مخاطب نسبت به سال ۱٣٩۸ 
شده بودیم که این ریزش از اواخر مردادماه 
امســال با توجه به اکران یک سبد متنوع از 
فیلم های گوناگون و استقبال مردم در حال 
جبران شــدن بود تا اینکه بــه ناآرامی های 
اخیر رســیدیم. در آن مقطع امیدوار بودیم 
که می توانیم به وضعیتی با یک اختلاف ٣٠ 
درصدی نسبت به ســال ٩۸ برسیم ولی با 
شرایط جامعه این روند کاملا دچار مشکل 
شــد و الان تقریباً در وضعیت مشابه با تیر 
ماه ۱٤٠۱ هســتیم که اصلا شرایط خوبی 

نیست.
او در ادامه با طرح یک  دســته پرسش بیان 
کــرد: در حال حاضــر مســئله اصلی این 

اســت که بدانیم مــا چطــور می خواهیم 
به ســینما نگاه کنیم؟ ســال آینده چطور 
می خواهیــم فیلــم تولید کنیــم؟ چطور 
می خواهیم ســینماداری کنیم؟ و اساســاً 
آیا به مســئله ای با عنوان صنعت سینما با 
تمام ویژگی های علمی، شــرایط ایجابی و 
اســتانداردهای ضروری اش قائل هستیم؟ 
این پرسش ها با آنچه در دهه های ۷٠ و ۸٠ 
و ٩٠ مطرح می شدند متفاوت هستند، چون 
پرسش های آن مقطع دیگر موضوعیت خود 
را از دست داده و شرایط جدیدی پیش آمده 
است. پرسش های قدیمی کهنه شده اند و ما 
نمی توانیم مدیریت سینما را در سده جدید 
با جنس دغدغه های آن چند دهه مدیریت 
و راهبری کنیم. الان ماهیت جدید و رقبای 
جدیدی پیدا شــده اند کــه پیش فرض ها و 
پرســش ها را عوض می کنند و وقتی این ها 
تغییــر کنند، صــورت مســئله هم عوض 
می شــود و با تغییر صورت مســئله باید راه 

حل جدید پیدا کرد.
وی افزود: تمام آنچه امروز درباره ســینما 
بحث می شود یک سری حاشــیه است که 
در تبلیغات و نزاع های صنفی خلاصه شده 
و بیشتر ســبب اتلاف وقت و دور شدن ما از 
مسئله اصلی اســت. ما این روزها چند پیج 
اینستاگرامی پر زرق و برق داریم که جوری 
تولیــدات ســریالی و ســینمایی را تبلیغ 
می کنند، انگار در دل هالیوودی نشسته ای 
و همه چیز مرتب اســت و تنهــا چیزی که 
کم داریم این اســت که بدانیم فلان سریال 
کِی پخش می شود یا چه اتفاقی در قسمت 
جدید آن قرار اســت رخ دهد. اگــر هم به 
صحبت های مدیران سینمایی دقت کنیم، 
می بینیم بیشتر درباره این است که به کدام 
فیلم پروانه ســاخت و نمایش داده شده یا 
نشــده و به کدام فیلم فقــط پروانه نمایش 
خارجی داده شده اســت. کاملا واضح است 
که هنوز درگیر نظام مدیریتــی دهه ۷٠ و 
۸٠ خود هستند و از آن طرف وقتی صنف را 
نگاه می کنید، انجمن سینماداران است که 
دو، سه سال است حتی انتخابات هم برگزار 
نمی کند و اساسنامه خود را کنار گذاشته و 
تقریباً غیرقانونــی فعالیت می کند. واقعیت 
این اســت که اگر من به عنوان سینمادار یا 
کسی که سال هاست دغدغه فرهنگ و هنر 

دارم، در یکی از این موقعیت ها )مدیریتی، 
صنفی یا تبلیغاتــی( قرار بگیــرم هیچ  راه 
حلی نــدارم چراکــه ســینما در یک لوپ 
پرتناقض گیر کرده و بعدها امکان فســاد و 
رویکردهای شــبهه ناک هــم در آن وجود 

دارد.  
نوروزی بیان کرد: پرســش بنیادین جدید 
اســت که آینده سینما چیســت؟ چگونه 
می خواهید با ســینما مواجه شوید؟ تلقی 
و فهم شــما از ماهیتی به نام سینما، آن  هم 
در حضور انواع و اقســام شبکه های نمایش 
خانگی چیست؟ پیش فرض اصلی این است 
که آیا می تــوان با موقعیت فعلــی به آینده 
سینما نگاه کرد؟ صورت مسئله این است که 
آیا قرار است یک نقشــه توسعه و رو به رشد 
برای سینمای ایران متصور شویم؟ اگر قرار 
است متصور شــویم در این برنامه توسعه، 
موقعیــت فعلی از منظر صنــف، تبلیغات و 
مدیریت می تواند محل اثر باشــد؟ آیا این 
موقعیت های ســه گانه تاکنون راهگشــا 
بودند؟ پاسخ این پرســش آخر حتما خیر 
اســت و می توان با عدد و ارقــام درباره آن 

بحث کرد.
او ادامه داد: ســینمای ایران قبل از شــیوع 
کرونــا و در ســال ۱٣٩۸،   ۲٩٠ میلیــارد 
تومان فروش داشت که در معنای اقتصادی 
می توان آن را معادل قیمت دو آپارتمان در 
خیابان فرشــته در آن زمان دانست. در آن 
ســال حدود ۸٠ فیلم تولید شده بود که اگر 
برای تولید هر کدام به طور متوســط هزینه 
ســه میلیارد تومان را درنظــر بگیریم، به 
رقم ۲٤٠ میلیارد تومان می رســیم. از رقم 
فروش هم اگــر حدود ۱٠ درصــد  مالیات 
بر ارزش افزوده کســر کنیم می شــود ٣٠ 

میلیارد تومان و در نهایت از رقم فروش۲٦٠ 
میلیارد تومان باقــی می ماند که ۵٠ درصد 
آن یعنــی ۱٣٠ میلیارد تومــان متعلق به 
سینمادارهاســت. پس سیســتم تولید در 
ســینمای ایران در ســه ســال قبل، ۱٣٠ 
میلیارد تومــان درآمد داشــته ولی ۲٤٠ 
میلیارد تومان برایش هزینه شــده، آیا این 
سیستم ورشکسته نیست؟ چطور به حیات 
خــود ادامه داده اســت؟ آیا در ســال های 
پیش رو هم قرار است با همین فرمول پیش 

برویم؟
وی در ادامه به برخی دســتمزدهای عوامل 
تولید بویژه بازیگران اشــاره کــرد و گفت: 
نکته بعــدی این اســت که خبر رســیده 
بازیگرانی در برخی ســریال های شــبکه 
نمایش خانگی ماهانه ســه میلیارد تومان 
دســتمزد دارند. این رقم با متوسط کار در 
هشت ماه حدود ۲٤ میلیارد تومان می شود. 
با یادآوری اینکه در بیزینس های فرهنگی 
و هنری بیشــتر از ۱٠ درصد سود نمی توان 
متصور شــد، بایــد گفت کــه ۲۵ میلیارد 
تومان دســتمزد، حاصل یک چرخش مالی 
۲۵٠ میلیــارد تومانی اســت، در حالی که 
فروش کل ســینمای ایران در روزهای اوج 
خود در سال ٩۸، ۲٩٠ میلیارد تومان بوده 
پس نتیجه می گیریم دستمزدی که به یک 
هنرمند داده می شود تقریباً معادل سود یک 
سال سینمای ایران اســت؛ درواقع پرسش 
این است که با احتساب آن ۱٠ درصد سود، 
چه میزان سرمایه گذاری انجام شده تا ۲٩٠ 
میلیــارد تومان فروش در ســینمای ایران 
خلق شود؟ قطعا پاسخ یک سرمایه گذاری 
چند هزار میلیارد تومانی اســت که به یک 
چرخش مالی ۲٩٠ میلیاردی منجر شده و 
در نهایت سود آن دستمزد یک بازیگر شده 
اســت. البته تاکید میِ کنم صحبت کردن 
درباره اینکه این رقم دســتمزد زیاد است یا 
کم، کاری احمقانه اســت چون مسئله اصلًا 
این نیست، بلکه این اســت که تراز و توازن 
عقلانی کجاست؟ ما در مرحله  ماقبل از این 
هســتیم که بخواهیم درباره این دستمزد 
قضاوتی داشته باشــیم. فعلًا در این مرحله 
هســتیم که بدانیم در چه پدیده عجیب و 
غریبی ســر می کنیم و با همین پدیده هم 
انگار قرار است در سال ۱٤٠۲ پیش برویم. 

بنابراین به سوال های اولیه خود برمی گردم؛ 
نقشه توسعه ســینمای ایران کجاست؟ چه 
کســی باید این نقشــه و برنامه را بنویسد؟ 
وزارت ارشاد؟ صنوف ســینمایی؟ آیا بدون 
نقشــه و طرح می توان به بقای هر بیزینس 
یا صنعتی امیدوار بود؟ آیا بیزینس و صنعت 
بدون نقشه ی راه داریم؟ آیا قرار است عمر و 
آینده ما همچنان صرف بحث بر سر ممیزی 
و فیلم های توقیفی و دعوا میان سینمادار و 

پخش کننده بگذرد؟
نوروزی در پاســخ به اینکــه در حال حاضر 
بحث روز ســینما، گرانی بلیت است و وقتی 
تجربه نشــان داده برنامه ریزی ها به نتیجه 
چندان کارگشــا و عملیاتی نرســیده چه 
باید کرد؟ گفت: معتقدم وقتی شــما نقشه 
توســعه و آمایــش محیط نداریــد به طور 
طبیعــی نمی توانید برنامه ریــزی جدی و 
جدید داشته باشــید؛ پس آنچه انجام می 
شود صرفا دست و پا زدن برای بقاء است نه 
توسعه، و این نقطه مرگ یک صنعت است. 
اینکه قیمت بلیت ســینما چقدر باشد یک 
مسئله انحرافی است. اگر شما بگویید قیمت 
بلیت ۵٠ هزار تومان باشــد، من می پرسم 
چرا؟ اگــر بگویید ۱٠٠ هــزار تومان باز هم 
می پرسم چرا؟ مســئله این است که چرا به 
این چراها جواب نمی دهیم؟ در کجای دنیا 
یک دستورالعمل واحد برای تمام مخاطب 
ســینما اعمال می شــود؟ آیا جز این است 
که بلیت ســینما در هفتــه اول اکران یک 
فیلم یــک قیمــت دارد و در هفته های دوم 
و ســوم، یک قیمت دیگر؟ برای معلولان و 
بازنشستگان و دانشــجویان و فیلم های سه 
ســاعتی و ... هم هر کدام نرخ های متنوع در 
نظر می گیرنــد. این تصمیم بــه این دلیل 
است که آن ها به پرســش های خود و نقشه 
توسعه پاســخ داده اند ولی ما می خواهیم با 
پیش فرض های دهه ۷٠ برای ســال ۱٤٠۲ 
برنامه ریــزی کنیم، یعنــی همان طور که 
معاونت سینمایی ارشاد بود و می نشستند 
دور هــم تــا در یــک شــیوه کلاســیک، 
پخش کننده و سینمادار توافق کنند که چه 
فیلم هایی اکران شود. پرسش اینجاست که 
کدام وضعیت زندگی و شئونات فرهنگی ما 
مشابه دهه ۷٠ اســت که با همان روش در 

سال ۱٤٠۱ کار کردیم؟
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تونل وحشت سه مدعی قهرمانی تا پایان سال 
۱۴۰۱؛  از فینال بزرگ تا دوئل با خودی ها

 سه تیم پرسپولیس، ســپاهان و استقلال تا پایان ســال ۱٤٠۱ باید ۲ 
بازی حساس را به انجام برســانند که می تواند تکلیف خیلی چیزها را 

مشخص کند.
 با توقف سپاهان و اســتقلال و پیروزی استقلال، رقابت در صدر جدول 
به اوج خود رسید و فاصله ی تیم ها کمتر شــد. تا پایان سال ۱٤٠۱ قرار 
است ۲ مســابقه ی دیگر نیز به انجام برســد و هفته های بیست و دوم 
و بیست و سوم برگزار شــود. ۲ مســابقه ای که می تواند تکلیف خیلی 

چیزها را مشخص کند.

سپاهان: 43 امتیاز
طلایی پوشان پس از توقف برابر آلومینیوم اراک، حالا پرسپولیس را در 
یک امتیازی خود می بینند. شــاگردان ژوزه مورایس برای حفظ صدر 
باید در ۲ بازی بعدی حداکثر امتیازات را به دســت بیاورند. آنها ابتدا در 
خانه میزبان تیم سرسخت هوادار هستند و در ادامه باید به تهران بیایند 
تا در ورزشــگاه ازادی فینالی زودرس را با پرسپولیس به انجام برسانند. 
آنها می خواهند انتقام باخت برابــر این تیم در جام حذفی را هم بگیرند. 

سپاهان در دور رفت از این ۲ بازی چهار امتیاز دشت کرد.

پرسپولیس: 42 امتیاز
سرخ پوشــان تهرانی دوران بحرانی را به دســت فراموشی سپردند و با 
حذف ســپاهان از جام حذفی و عبور از سد نفت مسجدسلیمان، دوباره 
در شرایط مساعدی قرار گرفته اند. شــاگردان یحیی گل محمدی حالا 
باید ۲ مسابقه ی فوق العاده ســخت را پشت ســر بگذارند. آنها در گام 
نخســت به تبریز می روند تا برابر تیم اماده ی تراکتور صف آرایی کنند 
و در ادامه آماده ی پذیرایی از سپاهان شــوند. شکست مقابل تی تی ها 
می تواند از این جهت بسیار سنگین باشــد که امکان افزایش تیم های 
مدعی را به دنبال خواهد داشــت. پرســپولیس در دور رفت در این ۲ 

مسابقه فقط یک امتیاز به دست آورد.

استقلال: 40 امتیاز
در قائمشهر شاهد سکته ی تیم آماده ی ساپینتو بودیم. آنها در نیم فصل 
دوم پس از باخت به ســپاهان، چهار برد شــیرین را به ارمغان آوردند و 
علی رغم نمایش خوب برابر نساجی فقط با یک امتیاز به خانه برگشتند. 
حالا آنها باید در ۲ بازی پیش رو جبران مافات کنند. ۲ مســابقه ای که 
به هیچ وجه ساده نیســت و ریکاردو باید رو در روی ۲ استقلالیِ سابق 
قرار بگیرد. آنها ابتدا در هفته ی بیســت و دوم میزبان گل گهر سیرجان 
هســتند و در هفته ی بعدی می بایســت به اهواز برونــد و مقابل فولاد 
صف آرایی کنند. جــدال با امیر قلعه نویی و علیرضــا منصوریان فارغ از 
قدرت نفریِ این ۲ تیم به جذابیت بازی می افزاید. گل گهر نیز اگر بتواند 
از سد استقلال بگذرد، رسما به جرگه ی مدعیان اضافه می شود. آبی ها 

در دور رفت از این ۲ مسابقه چهار امتیاز را مال خود کردند.

اگر بنا باشد که بازهم همان امتیازات برای ســه تیم مدعی رقم بخورد 
جدول تــا پایان ســال ۱٤٠۱ به این ترتیب می شــود: ســپاهان ٤۷، 

استقلال ٤٤ و پرسپولیس ٤٣.

خانه ملی پوش فوتبال ایران در اسپانیا سوخت
 یک رسانه اســپانیایی از آتش ســوزی خانه دروازه بان تیم ملی ایران 
خبر داد. رســانه اســپانیایی دیاریو دِ لئون در خبری اعــلام کرد که 
سقف خانه امیر عابدزاده دچار آتش ســوزی شده و این خانه دیگر قابل 
سکونت نیست. این رســانه در این خصوص نوشت: امیر دیروز به دلیل 
آتش سوزی بی خانمان شد. تمام خانه نســوخت، اما سقف سوخت. در 
ساعت ۱۱ شب دیروز یکی از ساکنان ســان میگل د آرگانزا به سرویس 

خدمات هشدار داد.
البته این آتش ســوزی به ســرعت مهار شــده و دیگر خطری تهدید 

نمی کند و خوشبختانه آسیب جانی ای نیز در پی نداشته است.
در ادامه این خبر آمده که عابدزاده خودش با آتش نشانی تماس گرفته 
و همســایه های او نیز به اطفای حریق کمک کردند تا آتش نشــانان به 

محل حادثه برسند.

جام جهانی ژیمناستیک؛ الفتی و کهنی 
فینالیست شدند

 ۲ ژیمناستیک کار تیم ملی کشورمان در رقابت های جهانی قطر موفق 
شدند به فینال برسند.در چارچوب رقابت های جام جهانی ژیمناستیک 
و کسب سهمیه المپیک در قطر، مهدی احمدکهنی در دور مقدماتی با 
کسب نمره ۱٤.٦٦٦ در رقابت با ٣۷ ژیمناست به فینال وسیله دارحلقه 
راه یافت.مهدی الفتی هم با کسب نمره ۱٤.۲٩٩ در پرش از خرک و در 

تقابل با ٣٠ ژیمناست به فینال این وسیله راه یافت.
محمدرضا خسرونژاد هم با هم کسب نمره ۱۲.۸٠٠ به جایگاه بیست و 

پنجم وسیله دارحلقه بسنده کرد.
گفتنی اســت که مبین ابراهیمــی و رضا خیرخواه هدایــت تیم ملی 
ژیمناســتیک کشــورمان را در این رقابت ها برعهده دارند. رقابت های 

فینال دارحلقه و پرش خرک امروز و فردا پیگیری خواهد شد.

درودگر: 
فشار آوردند تا استقلال و پرسپولیس تبلیغات 

محیطی را بگیرند
 عضو پیشین هیئت رئیسه سازمان لیگ گفت: از جای دیگر به استقلال 
و پرسپولیس فشــار آمد که تبلیغات محیطی را در اختیار بگیرند. این 

اقدام نه قانونی بود و نه کارشناسی که به ضرر باشگاه ها هم تمام شد.
 صادق درودگر عضو پیشین هیئت رئیسه ســازمان لیگ در گفتگویی 
تلویزیونی اظهار داشت: اینکه باشگاه ها می خواستند تبلیغات محیطی 

را بر عهده بگیرند و ما اجازه ندادیم غلط است.
وی افزود: چهارده باشــگاه در آکادمی فوتبال گرد هم جمع شدند و با 
واگذاری اجرای تبلیغات محیطی مخالف بودند و معتقد بودند شکست 

برند لیگ و کاهش درآمدها آسیب زا است اما متاسفانه ...
عضو پیشــین هیئت رئیســه ســازمان لیگ خاطرنشــان کرد: 
ما همیشــه بر این باور هســتیم زیر بار حرف زور نمی رویم اما اگر 
زورش زور باشــد، می رویم.درودگر تصریح کرد: دست ما نبود که 
تبلیغات محیطی را به باشــگاه ها بدهیم. از جای دیگر به استقلال و 
پرسپولیس فشار آمد که تبلیغات محیطی را در اختیار بگیرند، این 
اقدام نه قانونی بود و نه کارشناسی که به ضرر باشگاه ها هم تمام شد.وی 
تاکید کرد: همین الان درآمدهای سازمان لیگ به شدت کاهش پیدا 

کرده است.

میدان

 اگرچه باشگاه نســف قارشــی در بیانیه ای اعلام کرد 
آمانوف به صورت بازیکن آزاد از اســتقلال جدا شــده 
اما آبی پوشــان به دنبال این هستند طبق بندهایی که 
در قرارداد این بازیکن وجــود دارد، غرامت ۷۵٠ هزار 

دلاری گرفته و او را چهار ماه محروم کنند.
 عزیزبک آمانوف کــه در این فصل جایــی در تفکرات 
ریکاردو ساپینتو، سرمربی استقلال نداشت چند هفته 
پیش پس از غیبت در تمرینات استقلال، به مسئولان 
این باشــگاه اعلام کرد کــه قــراردادش را به صورت 
یک طرفه فسخ کرده اســت . او پس از فسخ یک طرفه، 
در تمرینات تیم نســف  قارشی کشورش حضور یافت و 
طبق اعلام این  باشــگاه  در دیدار دوستانه این تیم  برابر 

دارالامان  مالزی با شماره ۲۵ به میدان رفت.
آمانوف حــدود ۱٠ روز پیش از فدراســیون 
فوتبال ایران درخواســت ITC کرد و روابط 
بین الملــل فدراســیون فوتبال از باشــگاه 
خواســت به این درخواست پاســخ دهد اما 
آبی پوشــان این درخواســت را رد کردند و 
فدراســیون هم به همین دلیل درخواســت 

مذکور را رد کرد.
طبق قوانیــن فیفا بعد از هفت روز بــه صورت خودکار 

ITC آمانوف از طرف فیفا صادر شد.
 باشگاه نسف قارشــی درباره آمانوف بیانیه ای را صادر 

کرد که به شرح زیر است:

»عزیز بک آمانوف که فصل گذشته پیراهن 
اســتقلال را برتن می کرد، به عنوان بازیکن 
آزاد به نســف قارشــی پیوســت و بســیار 
خوشــحال هســتیم که آمانــوف علی رغم 
پیشــنهادات بســیاری از تیم ها، تیــم ما را 

انتخاب کرد.«
گفتنی اســت با توجه به قرارداد دو ســال و 
نیمه استقلال با آمانوف، تنها شــرط انتقال، پرداخت 
۷۵٠ هزار دلار به باشــگاه اســتقلال بوده که از طرف 
بازیکن یا باشگاه نسف قرشی این روال طی نشده است.

باشگاه ازبکستانی مدعی اســت که بدون پرداخت و به 
صورت آزاد آمانوف را جذب کرده و این در حالی اســت 

که روند دادرسی و بررسی شــکایت استقلال ماجرای 
این فســخ یک طرفه غیــر موجه را در فیفا مشــخص 
خواهد کرد و در صورت محق بودن اســتقلال در این 
پرونــده، تبعات ســنگینی را برای طرف هــای ازبک 

خواهد داشت.
درچنین شــرایطی پرداخت ۷۵٠ هزار دلار غرامت 
به استقلال، محرومیت چهارماه آمانوف و محرومیت 
دو پنجره نقــل و انتقالاتی تیم ازبــک قطعی خواهد 

شد.
باشگاه اســتقلال به طور جدی در فیفا پیگیر شکایت 
از این بازیکن خواهد بود و اقدامــات لازم را در این باره 

انجام داده است.

آبی

ریحانه اسکندری  اعضای هیات رییسه 
فدراســیون فوتبال اصرار دارنــد مدیران 
فدراسیون یک مذاکره رو در رو با امیر قلعه 
نویی داشته باشند و ســوتفاهم های ایجاد 
شــده در ماجرای برنامه خواستن از گزینه 
های ایرانی تیم ملی کــه موجب دلخوری 

شدید قلعه نویی شده بود را برطرف کنند.
فدراســیون فوتبال هنوز درگیــر انتخاب 
ســرمربی تیم ملی اســت و هنوز به گزینه 
مورد نظرش نرسیده اســت. هفته گذشته 
مدیران فدراسیون فوتبال از ۷ مربی داخلی 
برنامه خواســتند که به جز جــواد نکونام؛ 

تمامی آنها این پیشنهاد را رد کردند.
حال از راهروهای فدراســیون فوتبال خبر 
می رسد که اعضای هیئت رئیسه با مدیران 
فدراسیون بر ســر انتخاب مربی به اختلاف 

خوردند. 
گویــا اعضای هیات رییســه فدراســیون 
فوتبال اصرار داشتند فدراســیون فوتبال 
یک مذاکره رو در رو با امیر قلعه نویی داشته 
باشد و سوتفاهم های ایجاد شده در ماجرای 
برنامه خواســتن از گزینه هــای ایرانی تیم 
ملی که موجب دلخوری شــدید قلعه نویی 

شده بود را برطرف کند.
اعضای هیات رییسه معتقد بودند در شرایط 
فعلی امیر قلعه نویی معقــول ترین گزینه 
برای هدایت تیم ملی محســوب می شود و 

اگر بپذیرد مربی خارجــی در کادر فنی تیم 
ملی قرار بگیرد، می تــوان با قلعه نویی کنار 

آمد.
آن ها اعتقاد داشتند اگر قلعه نویی هدایت 
تیم ملی ایران را بعد از مذاکره مســتقیم با 
رییس فدراســیون نپذیرفت، مــی توان به 

گزینه های دیگر هم فکر کرد.

علاقه تاج به مربی خارجی
با اینکه مهدی تــاج در مصاحبه اخیرش با 
صداوسیما از مشکلات جذب مربی خارجی 
گفت اما بــه نظر می رســد همچنان دلش 
بــا مربی ایرانی نیســت و مــی خواهد یک 
خارجــی را در راس هدایت تیــم ملی قرار 
بدهد. او بعد از کی روش، ویلموتس بلژیکی 

را به ایــران آورد و آن افتضــاح در قرارداد 
این مربــی و نتایج تیم ملــی رخ داد. او پس 
از استعفا و بازگشــت دوباره به فدراسیون 
فوتبال، اســکوچیچ را برکنار و کی روش را 
روی نیمکت تیم ملی نشــاند تا نشان دهد 
علاقه زیادی به مربــی خارجی دارد. حالا از 
گوشــه و کنار فدراســیون فوتبال خبر می 

رســد که مهدی تاج و دبیرکلــش به دنبال 
جذب مربی خارجی هستند و گزینه هایی 
هم مطرح شده اســت.گرچه هنوز اسمی به 
صورت رسمی اعلام نشده است اما مربیانی 
همچون، کالدرون، استراماچونی، فلیکس 
ســانچز، مونتلا، خمــس و مورایس گزینه 
هایی هستند که مدیران فدراسیون فوتبال 

شرایط آنها را بررسی کرده اند.

نکونام گزینه محبوب بازیکنان تیم ملی
جواد نکونــام نزدیک ترین گزینــه ایرانی 
برای نشســتن روی نیمکت تیم ملی است 
و شــنیده می شــود برنامه هایش را هم به 
مدیــران فدراســیون فوتبال داده اســت. 
همچنین شــنیده می شــود چند بازیکن 
باتجربه تیم ملی از حضــور او روی نیمکت 
ایران اســتقبال کردند و او را بهترین گزینه 
بعد از کی روش مــی دانند. نکونــام نتایج 
خوبی بــا فولاد در لیــگ قهرمانان آســیا 
گرفت اما اســتعفا او پیش از بــازی مقابل 
الهلال کمی شرایطش را برای پذیرفتن این 

مسئولیت سخت کرده است.
پیش از جــام جهانی و همزمــان با حضور 
دوباره کی روش در تیم ملی، مربی پرتغالی 
از نکونام خواست تا به عنوان دستیار در کنار 
او در جام جهانی حاضر باشــد اما سرمربی 

فولاد این پیشنهاد را رد کرد.

ومیت چهارماهه در انتظار آمانوف استقلال کوتاه بیا نیست؛ غرامت ۷۵۰ هزاردلاری و محر

گزارشی از عملکرد ضعیف استقلال با و بدون سرمربی پرتغالی

بدون ساپینتو دست استقلال به جام نمی رسد
خریــدار  ســرمربی فوتبال اســتقلال 
در ۷ بــازی از حضور بــر روی نیمکت این 
تیم  محروم بــوده که در مجمــوع ٦ دیدار 
لیگ برتری بــدون ســاپینتو، امتیازهای 
کمتری را نســبت به زمانی که این سرمربی 
پرتغالی روی نیمکت آبی ها اســت، کسب 

کرده است.
 ریکاردو ساپینتو سرمربی فوتبال استقلال 
در فصل  جاری در ۷ بــازی از حضور بر روی 
نیمکت اســتقلال  محروم بوده که بیشتر از 
هر مربی دیگری در طول فصل جاری است. 
ســرمربی پرتغالی اگر بابــت اظهاراتش در 
دیدار با پیکان عذرخواهی نمی کرد، شــاید 
دو بازی دیگر هم محروم می شد اما فعلا دو 
جلســه از محرومیت انضباطی او به حالت 

تعلیق در آمده است. 
استقلال در هفته های هشــتم تا دهم لیگ 
برتر فوتبال درحالی به مصاف حریفان خود 
رفت که ســرمربی پرتغالی این تیم از روی 

سکوها تیم خود را هدایت می کرد. 
در هفته هشتم، اســتقلال  مقابل  فولاد به 

تســاوی رســید. در هفته های نهم و دهم، 
استقلال بدون حضور ساپینتو روی نیمکت، 
به ترتیب مقابــل ذوب آهــن و آلومینیوم 
اراک به یک برد و یک تســاوی رسید تا نبود 
این ســرمربی در کنار زمین برای استقلال  

حس شود.
این پایان ماجرای ساپینتو پرتغالی نبود چرا 
که این سرمربی باز هم در هفته ی پانزدهم از 
حضور بر روی نیمکت استقلال  محروم ماند. 
اسقلال در این هفته  به مصاف تراکتور رفت 
و با شکســت ۲ بر صفر، زمین بازی را ترک 
کرد تا آبی ها بدون سرمربی خود بعد از ۱٤ 

هفته متحمل شکست شوند.
همچنین ســاپینتو در هفته نوزدهم مقابل 
نفت مسجد سلیمان مجبور بود تیم خود را 
از روی سکوها هدایت کند. استقلال  در این 
رقابت توانســت  با نتیجه قاطع ٣ بر ۱ پیروز 

شود.
حاشــیه های مربی پرتغالــی فوتبال ایران 
تمامی نداشت به طوری که او بازهم محروم 
شــد.  در جام حذفی، استقلال مقابل ملوان 

قرار گرفت و توانســت  به پیروزی ۲ بر صفر 
دست یابد. در این بازی هم ساپینتو هدایت 

تیمش را از روی سکوها دنبال  می کرد.
بــا ادامــه  محرومیــت ســرمربی فوتبال 
استقلال، این تیم مقابل نساجی قرار گرفت 

و در ورزشگاه  وطنی به تساوی ۱ بر ۱ رسید.
ســاپینتو درمجموع، ۷ بازی روی نیمکت 
استقلال  حضور نداشــت. در این ۷ رقابت ، 
اســتقلال  به ٣ پیروزی، ٣ تســاوی و یک 

شکست  دست یافته است.
همچنین اگر در لیگ برتر به آمار امتیازهای 
اســتقلال  نگاه کرده و بازی استقلال  مقابل  
ملوان که در چارچوب جــام حذفی برگزار 
شد را حذف کنیم، اســقلال در نبود مربی 
خود به ٣ تســاوی، ۲ برد و یک شکســت  
رسیده اســت و این یعنی اســتقلال از ۱۸ 
امتیاز ممکن، ٩ امتیاز را کسب کرده  است. 
این موضوع نشــان می دهد اسقلال بدون 
حضور ســاپینتو موفق شده نصف امتیازات 
را به نام خــود کند که آمــار ضعیف تری به 
نسبت زمانی است که ساپینتو روی نیمکت 

استقلال است.
تاکنون هیچ تیمی در تاریخ لیگ با میانگین 
۱.۵ امتیاز بــه ازای هر بازی بــه قهرمانی 

نرسیده است.

استقلال با ساپینتو تیم بهتری است
این در حالی است که استقلال در ۱۵ بازی 
خود با ســاپینتو ٩ پیروزی و ٤ تســاوی به 
دســت آورده و ۲ بار هم شکســت خورده 
است و توانســته از ٤۵ امتیاز ممکن، ٠٦.۲ 
امتیاز به دســت آورد که بهتــر از میانگین 

۱.۵ امتیاز در غیاب ســاپینتو اســت.این 
مساله به این معنی است که اگر ساپینتو در 
همه دیدارها تیمــش را همراهی می کرد و 
استقلال میانگین ۲.٠٦ امتیاز خود را حفظ 
می کرد، الان باید ٤٣ امتیازی می شــد و در 
این صورت همراه با سپاهان در صدر جدول 
قرار می گرفت.برای اســتقلال خیلی بهتر 
است که ســرمربی خود را در ٩ دیدار باقی 
مانده از فصل جاری همراه داشــته باشد و از 
این پس امتیازهای بیشتری را در غیاب او از 

دست ندهد.

دســتیار کارلوس کی روش در تیم ملی فوتبال ایران 
اعتراف کــرد زمانی که با ایران در جــام جهانی قطر 
حضور داشــتند، پیشــنهاد تیم ملی قطر رسیده و 

مذاکرات ابتدایی در همان زمان انجام شده است!
 تیم ملی فوتبال ایران بــا هدایت کارلوس کی روش 
در جام جهانی ۲٠۲۲ قطر شــرکت کــرد و پس از 
باخت به انگلیس و آمریکا و پیــروزی برابر ولز، از این 
رقابتها حذف شــد.قرارداد کی روش با ایران تا پایان 
سال ۲٠۲۲ بود اما او بعد از حذف از جام جهانی چند 
روز به ایران آمد و سپس به کشــور پرتغال سفر کرد. 
پس از چند ماه کــی روش که مدنظر چند تیم ملی از 
جمله چین، قطر و آمریکا بود در نهایت کشور قطر را 
انتخاب و کارش را در تیم ملــی میزبان جام جهانی 

آغاز کرد.»راجر دسا« دستیار کی روش در تیم های 
ملی مصر و ایران این بار هم در قطر به عنوان مربی در 
کنار او حضور خواهد داشت. دسا که ارتباط خوبی با 
رسانه های کشور آفریقای جنوبی دارد هر چند مدت 
یکبار مصاحبه ای انجام می دهد و بعضی از مســائل 

پشت پرده و اخبار مختلف را رسانه ای می کند.
او این بار در مصاحبه ای با یکی از برنامه های آفریقای 
جنوبی اعتــراف کرده اســت که پیشــنهاد قطر به 
کی روش در زمانی به او رســیده که هنوز ســرمربی 
ایران بــوده و در جام جهانــی روی نیمکت تیم ملی 
می نشســته است!دســا در این خصوص گفت: من 
مشــتاقانه منتظر چالش بزرگ پیش رو هستم. این 
]گفتگوها[ از جام جهانی شــروع شد. ما یک دیدگاه 
داشــتیم و این فقط یک گپ و گفت بود در حالی که 

هنوز با ایران آنجا بودیم.
وی افزود: ســپس تصمیــم گرفتیم بــه تعطیلات 
برویم و چند فرصت را بررســی کردیم. ما چند هفته 
پیش در قطر جلســه ای داشتیم و مدتی طول کشید 
تا آن قرارداد را امضا کنیم.دســا همچنین گفت که 
مأموریت این اســت که تیم قطر را برای جام جهانی 
بعدی که به میزبانی مشترک ایالات متحده آمریکا، 

کانادا و مکزیک برگزار می شود، آماده کنند.

رئیس ســازمان لیگ فدراسیون بســکتبال گفت: 
با هماهنگی و صحبتی که با مســوولان غرب آســیا 
داشتیم قرار شد برنامه خود را زودتر به ما اعلام کنند 
تا بر اســاس تقویم آنها، زمان بندی لیگ برتر خود را 

مشخص کنیم.
نصرت اله جعفریــان در واکنش بــه اینکه نزدیک 
بودن رقابت های لیگ برتر و مســابقات غرب آسیا 
در سال جاری مشــکلاتی را برای تیم ها و بازیکنان 
ایجاد کرد یا خیر، تصریح کرد: از یک ســو بازیکنان 
به دلیل حضور در دو رویداد مهم از ســطح آمادگی 
بیشــتری برخوردار بودند چراکه به صورت مستمر 
در تمرین و مســابقه بودند اما از آن ســو مشکلاتی 
هم وجود داشــت که با هماهنگــی و صحبتی که با 

مسوولان بســکتبال غرب آسیا داشــتیم مقرر شد 
برنامه خــود را زودتر به ما اعلام کنند تا بر اســاس 
آن جدول زمانبندی لیگ برتر ایــران را ببندیم که 

مشکلات به حداقل برسد.
وی در مورد اینکه رقابت های لیگ برتر بسکتبال 
از چه زمانــی ادامه خواهدیافــت، ادامه داد: تیم 
ملی درگیر بازی های پنجره ششــم جام جهانی 
بود که خوشــبختانه با صعود ایران همراه شــد. 
به همین دلیــل وقفه ای در مســابقات لیگ برتر 
داشتیم اما طبق اعلام قبلی از ۱٣ اسفند آخرین 
بازی دور رفت را برگــزار می کنیم و بعد از آن هم 
در روزهــای ۱۷، ۲۱ و ۲۵ دور برگشــت را تمام 

خواهیم کرد.
رئیس سازمان لیگ فدراســیون بسکتبال یادآور 
شــد: بعد از عید نوروز و با توجه بــه برنامه غرب 
آســیا، کار خودمان را آغاز خواهیم کــرد، البته 
باید منتظر یک دیــدار بین تیم هــای ذوب آهن 
اصفهــان و ارتدوکس اردن باشــیم تــا وضعیت 
نماینده اصفهان مشــخص شــود امــا به صورت 
تقریبی به احتمــال فــراوان در روزهای ۱۵ ، ۱٦ 
و ۱۷ فروردین مــاه مرحله اول پلــی آف را برگزار 

خواهیم کرد.

بسکتبالفوتبال

برنامه لیگ را بر اساس تقویم بسکتبال غرب آسیا می بندیمبا ایران قرارداد داشتیم که با قطر مذاکره کردیم!



با بهره برداری از ترانسفرکار دوم؛

ظرفیت كوره پاتیلی شماره 5 واحد فولادسازی به 2برابر افزایش یافت

استان

اصفهــان- مریــم مومنــی  مدیــر توســعه 
فولادســازی فولاد مبارکه از اجــرای موفقیت آمیز 
پروژه نصب، راه انــدازی و بهره برداری ترانســفرکار 
دوم کوره پاتیلی شــماره 5 واحد فولادسازی و امکان 

تولید روزانه حدود 35 ذوب در این بخش خبر داد. 
محمدحســین خرمــی بــا بیــان اینکه طــرح دو 
ترانســفرکاره کــردن کــوره پاتیلــی شــماره 5 
فولادســازی باهدف افزایش ظرفیت کــوره پاتیلی 
به منظــور افزایش ظرفیــت تولید با حفــظ کیفیت 
ذوب در دســتور کار قــرار گرفته بود و بــا موفقیت 
اجرا شــد، گفت: در این طــرح ابتدا جهــت افزایش 
طول ریــل قدیمی، عملیــات اجرای فونداســیون و 
ســازه بتنی با ابعاد خاک برداری 12×6 متر و با عمق 
3 متر همراه با رفع معــارض لوله های آب و فاضلاب 
با ایجاد حفــاظ بتنی انجام شــد و در ادامه، عملیات 
آرماتوربنــدی و بتن ریزی ســازه انجــام گرفت و با 
پلیت گذاری طبق جزئیات اجرایــی، مقدمات نصب 

ریل جدید فراهم گردید.
وی در ادامــه اظهــار کــرد: در مرحله بعــدی، ریل 
جدید به طول 11 متر در انتهای ریل قدیم و ماشــین 
ترانســفرکار جدید روی ریل نصب شــد و باتوجه به 
اینکه جهت بهره برداری از ترانســفرکار دوم لازم بود 
برنامه نویســی جدید و اصلاحــات و تغییرات متعدد 
در برنامه های اتوماســیون،PLC و EIS انجام گردد، 

این فعالیت ها توســط واحدهای کنترل پروســس با 
همکاری کارشناسان اتوماســیون متالورژی ثانویه و 

شرکت ایریسا صورت پذیرفت.
به گفته مدیر اجــرای پروژه های فولادســازی، این 
پروژه علی رغم ســختیِ اجــرا، در مدت زمان 45 روز 
کاری اجرا شــد و آماده بهره برداری گردید. طراحی 
و اجرا به نحــوی انجام گرفت که هم زمــان دو پاتیل 
بر روی ترانســفرکار مســتقر می گــردد و به صورت 
هم زمــان از دو ایســتگاه مجزا تزریق آرگــون به هر 
دو پاتیل انجام می شــود و اطلاعات هر ذوب به شکل 
مســتقل به لایه های بالاتر ارسال می شــود. در این 
راســتا کوره پاتیلی 5 در سیســتم به صورت دو کوره 
مســتقل مدل ســازی گردیده و در نتیجــه اجرای 
این طــرح، ظرفیت کــوره پاتیلی 5 حــدود دوبرابر 
افزایش یافتــه و امکان تولید حــدود 35 ذوب روزانه 

فراهم شده است.
وی خاطرنشــان کرد: طــرح اولیه این پــروژه که از 
طرف مدیریت متالورژی ثانویه ارائه و توســط واحد 
توسعه فولادســازی با حداقل هزینه اجرا شد و مورد 
بهره برداری قرار گرفت، در ردیــف کم هزینه ترین و 
پربازده ترین پروژه های انجام شــده در فولاد مبارکه 

است.
خرمــی اظهــار داشــت: از ویژگی های ایــن پروژه 
می تــوان به کنتــرل هــر دو ترانســفرکار بــا پانل 

کنترلی مجزا توســط دو اپراتور، سیســتم کنترل و 
مانیتورینــگ مجزا برای هر ترانســفرکار، پیش بینی 
و نصب دو تابلو درایو مســتقل برای هر ترانســفرکار، 
کنترل مستقل توســط ابزاردقیق جداگانه در مسیر 
هــر ترانســفرکار، نصــب تابلوهای دمــش آرگون 
 HOSE REEL مجزا بــرای هر ترانســفرکار و وجود
و CABEL REEL جداگانــه برای هر ترانســفرکار 
و جلوگیــری از برخــورد دو ترانســفرکار در زمان 

بهره برداری با نصب سیستم آنتی کلوژن اشاره کرد.
وی در پایان از همکاری کلیه عوامل درگیر در پروژه 
ازجملــه مدیریت هــای فولادســازی و ریخته گری 
مــداوم، مهندســی کارخانــه، متالــورژی ثانویــه 
فولادسازی و کارشناســان واحد توسعه فولادسازی، 
جانمایی، دســتگاه نظارت فنی مهندسی و همچنین 
از شــرکت برق آرا به عنــوان پیمانکار پروژه و ســایر 

واحدهای مرتبط تشکر و قدردانی کرد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مدیر بنادر و دریانوردی گلستان:
وبی خلیج گرگان پیشرفت لایر

 به ۶۲ درصد رسید

گرگان-مهنازمحمدزمانی  مدیر بنادر و دریانوردی گلســتان 
گفت: کار لایروبــی خلیج گرگان در کانال آشــور بــه 62 درصد 

پیشرفت فیزیکی رسیده است.
نوراله عباســی گفت: در حال حاضر 4۷ دســتگاه ماشــین آلات 
قــرارگاه خاتم الانبیا برای انجام لایروبی و شــتاب در بازگشــایی 
کانال آشــور مشــغول فعالیت هســتند. او افزود: کار لایروبی در 
کانال آشور از 25 خرداد ســال 14۰1 به طور رســمی آغاز شد و 

پایان آن 24 خرداد ماه سال 14۰2 برنامه ریزی شده است.
عباســی گفت: کانال آشــور حدود ۹ کیلومتر طول با عرض ۷۰ تا 
44۰ متر بوده و جزو مهمترین مســیر های انتقال آب دریای خزر 
به خلیج گرگان به شــمار می رود که حجم برداشت لایروبی در این 

مسیر یک میلیون و 164 هزار متر مکعب برآورد شده است.
باپیگیری های مسئولان استان مبنی بر تســریع در اجرای مصوبات 
چهارمین جلسه ســتاد ملی هماهنگی و مدیریت تالاب های کشور با 
حضور رئیس جمهور در خلیج گرگان در اســفند ماه سال 14۰۰، وی 
دستور فوری آغاز لایروبی کانال آشوراده را صادر کرد. سازمان بنادر و 
دریانوردی به عنوان مجری و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا به عنوان 
پیمانکار انتخاب شــدند و مرحله نخســت این عملیات از اردیبهشت 

14۰1 با استقرار تجهیزات آغاز شد. 
خلیج گرگان یکی از بزرگترین مخازن آب شــیرین متصل به دریای 
خزر هست و تداوم زندگی بسیاری از جانداران در بزرگ ترین دریاچه 
زمین به اتصال آن با دریا وابســته اســت. این پهنه سال هاســت که 
گرفتار چالش هایــی از جمله کمبود آب بــرای تجدید حیات آبزیان، 
شــکار بی رویه، لایروبی نکردن کانال های آبرســان، افزایش تعداد 
آب بندان و مزارع پرورش ماهی در بالا دســت شــده و این عوامل بر 
بحرانی شدن شــرایط منطقه افزوده و ضرورت تلاش برای حل آن را 

جدی تر کرده است.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماع 
مطرح کرد؛

ح های توسعه ای شركت صنایع  حمایت از طر
چوب و كاغذ مازندران

ساری-امیری فر  مدیرعامل شســتا در بازدید از شرکت صنایع 
چوب و کاغذ مازندران گفت: با اینکه کاغــذ تحریر دارای کمترین 
حاشیه ســود اســت اما به لحاظ حساسیت و اســتراتژیکی بودن 

برای کشور در اولویت حمایت ما قرار دارد.
مدیرعامل شــرکت ســرمایه گــذاری تامین اجتماعی )شســتا( 
ضمن اشــاره به ضرورت حمایــت از این مجموعــه عظیم صنعتی 
اظهار کرد: شســتا آمادگی دارد تا ســرمایه گذاری بیشــتری در 
این مجموعه صنعتی بــه عمل آورد . بازیــان خودکفایی در تولید 
کاغذ را بسیار با ارزش دانســت و گفت: کمک می کنیم تا طرح های 

توسعه در این شرکت اجرائی شود.
وی افزود :بــا تــلاش مســئولان اعتماد مــردم در اســتفاده از 
محصولات داخلی جلب می شــود و آینــده بهتری بــرای جامعه 
قابل تصور خواهد بود.مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری تامین 
اجتماعی، یادآور شــد: شرکت های زیر مجموعه شســتا نباید تنها 
به فکر حفــظ وضع موجود باشــند؛ باید برای بالا بــردن کیفیت و 

دستیابی به خودکفائی تلاش کنند.
این مســئول با اشــاره به ظرفیت های مناســب در این مجموعه، 
رویکرد جدید مدیریت شــرکت صنایع چوب و کاغــذ را در تولید 
مســتمرکاغذ چاپ و تحریر برای دانش آموزان این کشور بسیار با 
اهمیت دانســت و افزود :تلاش مدیران این مجموعه برای پایداری 
تولید کاغذ چاپ و تحریر در شــرایط ســخت اقتصادی نشــان از 
حمایت و اراده ای قوی اســت که به یاری خداوند به خودکفائی در 

تولید این محصول خواهد انجامید.
بازیان به حمایت کامل خود در تامین نیازهای این شــرکت اشاره 
کرد و گفت: آمادگی داریم تا با ســرمایه گــذاری لازم این صنعت 

مهم و عظیم را در منطقه احیا کنیم.
قابل ذکر اســت، شــرکت چوب و کاغذ مازندران بزرگترین تولید 
کننده کاغذ چاپ و تحریر در کشــور اســت که امسال 45 هزار تن 
کاغذ چاپ و تحریــر تولید و ضمن تامین ۷۰ درصــد از کاغذهای 
کتب درســی دانش آموزان بخش زیادی از نیاز حوزه نشــر را نیز 

تامین کرده است.

توزیع ۱۶ هزار تن گاز مایع 
در منطقه چهارمحال و بختیاری

شــهرکرد  بالغ بر 16 هزار تن گاز مایع در منطقه چهارمحال و 
بختیاری تأمین و توزیع شده است

ساســان تیموری مدیر منطقه شــرکت ملی پخــش فرآورده های 
نفتی منطقه چهارمحال وبختیاری گفت: از ابتدای ســال جاری تا 
پایان بهمن ماه 16 میلیون و 342 هــزار و 145 کیلوگرم گاز مایع 

در سطح استان توزیع شد.
وی افزود: در ســال جاری با اقداماتی به موقع، گاز مایع مورد نیاز 
خانوار های واجد شــرایط ســاکن در نقاط فاقد گاز طبیعی ارسال 

گردیده و در اختیار سهمیه بگیران قرار گرفته است.
تیموری اضافه کــرد: برنامه های لازم جهت تداوم تأمین ســوخت 
نقاط فاقد گاز طبیعی تا پایان ســال محقق گشت و سوخت رسانی 

به نحو مطلوبی بدون وقفه ادامه دارد.
وی ادامه داد: در فصل زمســتان در ماه های دی و بهمن ماه مقدار 
2 میلیون ۷5۹ هــزار و 66۷ کیلو گرم گاز مایع در اســتان توزیع 
شــده که از این مقدار 3 هزار و ۸۹۷ هــزار کیلوگرم بــا توجه به 
سرمای شــدید کوهرنگ به خانوار های ســاکن دهستان موگویی 

این شهرستان اختصاص یافته است.
تیموری اظهار داشت: در اســتان بیش از هشت هزار خانوار مصرف 
کننده گاز مایع هستند و از مردم اســتان درخواست کرد به منظور 
تداوم تأمین انــرژی، عموم مــردم در مصرف بهینــه حامل های 
انرژی مانند گاز طبیعی، برق و ســوخت های مایــع از قبیل بنزین، 
نفت سفید، گاز مایع، نفت گاز و ســوخت های دیگر، حداکثر صرفه 

جویی را داشته باشند.

 بوشــهر–هادی مینایی پور   مدیــر عامل 
گفــت:  جــم  فجــر  گاز  پالایــش  شــرکت 
نند با  کارآموزان بومی اســتان بوشــهر می توا
مهارت آموزی شــرکت در دره های صلاحیت 
حرفــه ای شــرکت پالایــش گاز فجــر جــم 
زمینــه اشــتغال خــود را در صنایــع پارس 

کنند. فراهم  جنوبی 
ســید محمد مهدی هاشــمی در نشست با مدیر 
کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان بوشــهر با 
اشــاره به اهمیت آموزش هــای فنی و حرفه ای 
در ایجــاد اشــتغال، حمایت از تولیــد داخلی، 
افزایش ســطح مهارت شــاغلان، حفظ شغل، 
افزایش بهــره وری و کاهش هزینه هــای تولید 
اظهار داشــت: دولت ســیزدهم در راســتای 
ایجــاد اشــتغال بــرای جوانــان متخصــص و 
متعهد و افــراد دارای مهــارت، برنامه ویژه ای 
دارد و امیــدوارم شــاهد جــذب جوانــان در 
مشاغل مورد نظر صنایع اســتان بوشهر باشیم.

وی با اشــاره به نقش مهارت آمــوزی در ایجاد 
زمینه های اشــتغال بــرای جوانــان گفت: در 
راســتای آموزش های لازم برای ورود جوانان 
بــه بخش هــای تولیــدی و صنعتــی، مراکــز 
مهارت آموزی بایــد به صورت جدی از ســوی 

صنایع استان بوشــهر تقویت و حمایت شوند.
ضــرورت  یــک  را  مهارت آمــوزی  هاشــمی 
اجتناب ناپذیر در راستای ایجاد اشــتغال پایدار 
دانســت و اضافه کــرد: توانمندســازی نیروی 

انســانی باید با توجه به زمان و مکان متناســب با 
شــرایط هر منطقه صورت گیرد و شرکت پالایش 
گاز فجر جــم در این راســتا در کنــار مجموعه 
آموزش فنی و حرفه ای اســتان بوشــهر خواهد 

بود.
مدیر عامل شــرکت پالایــش گاز فجــر جم با 
تأکید بــر اینکــه تمــام شــاغلان در صنعت، 
نفــت، گاز و پتروشــیمی باید گواهــی مهارت 
صلاحیت حرفه ای از ســوی ســازمان آموزش 
فنــی و حرفه ای دریافــت کنند گفــت : نیروی 
انســانی ماهر و آموزش  دیده نقشی اساسی در 
توســعه صنعت نفت، گاز و پتروشــیمی استان 
دارد و ایــن آموزش هــا به صــورت پایلوت هم 
برای شــاغلان در صنعت و هم بــرای نیروهای 
بومی شهرســتان جم در شــرکت پالایش گاز 
فجر جم برگزار خمی شــود و ایــن روند ادامه 

دار خواهد بود.

خرم آباد-طولابی  مدیــرکل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای لرســتان گفت: در مجموع 126 نقطه 

حادثه خیز در استان شناسایی شده است.
مرتضی شــیروانی مدیرکل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای لرستان در جلسه شــورای راهبری کاهش 
ترافیک و کمیســیون ایمنی راه ها با اشــاره به اینکه 

۸5 درصد تردد در محور هــای آزاد راه، چهار خطه، 
راه هــای اصلی، فرعــی و مابقی مربــوط به راه های 
روستایی است، عنوان کرد: ما در اســتان 42 نقطه 
پر تصادف و ۷4 نقطه دارای تصادف داریم، در مجموع 

126 نقطه حادثه خیز در استان وجود دارد.
اوافزود: ســال 14۰۰، 324 فوتی ناشــی از تصادف 

داشته ایم، این در حالی اســت که این آمار امسال به 
353 فوتی افزایش پیدا کرده است.

مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای لرســتان 
با تاکید بــر اینکه رفع نقــاط حادثه خیــز نیازمند 
عزم جدی اســت، گفت: پیشــنهاد من این اســت 
کــه اعتبار یکســال راهــداری صرفا به رفــع نقاط 

حادثه خیــز اختصاص پیــدا کند. شــیروانی بیان 
کرد: حــوزه معاونت راهداری در طرح ملی امســال 
و ســال گذشــته 52۰ میلیارد تومان قرار داد منعقد 
کرد که 25۰ میلیارد تومان آن جذب شــد، همچنین 
15۰ میلیارد تومان قرارداد ایمنی در راســتای نصب 

نیوجرسی و حفاظ های میانی نیز منعقد شده است.

شــیراز-چراغی   مدیر عامل شــرکت برق 
منطقه ای اســتان فــارس از اجــرای طرح های 
افزایش ظرفیت پســت های برق شهرستان های 

کازرون و لارستان خبر داد.
یدالله حقیقــی  با اشــاره اجرای فــاز اول طرح 
افزایش ظرفیت پســت 23۰ کیلوولــت نیروگاه 
کازرون بــا ۸۰ درصــد پیشــرفت فیزیکــی، به 
خبرنگاران گفــت: پیش بینی می شــود که این 

طرح تا پایان امسال به بهره برداری برسد.
حقیقی گفت: طرح افزایش ظرفیت پســت 23۰ 
کیلوولــت نیــروگاه کازرون از طرح های کلیدی 
در تامین و انتقال برق اســت کــه موجب تثبیت 
شــرایط و پایداری در تامیــن و انتقــال برق به 

شهرستان کازرون و مناطق اطراف می شود.
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای استان فارس 
در ادامه اعتبــار اختصاص یافته بــه این طرح در 
فاز نخســت را 62۰ میلیارد ریال ذکــر و اضافه 
کرد: ایــن اعتبــارت از محل طرح های اســتانی 
تامین و اجرای آن از اواخر ســال گذشته آغاز شد 
و با ظرفیت 16۰ مــگا ولت آمپر در مســیر اجرا 

قرار گرفت.
حقیقــی با اشــاره بــه شــرایط ســخت انتقال 
تجهیــزات و تاسیســات خریداری شــده برای 
پیشــبرد این طرح، افــزود: تمــام تجهیزات این 
طرح بــا تــوان داخلی و بــه دســت متخصصان 

صنعت برق در داخل کشور ساخته شده است.
وی همچنین گفت: افزایش ظرفیت پســت 23۰ 

کیلوولــت لار نیز با ۷۰ درصد پیشــرفت فیزیکی 
در حال اجراست، این طرح هم با سرمایه گذاری 
4۷۰ میلیــارد ریالــی تا پایان امســال بــه بهره 

برداری می رسد.
حقیقی خاطرنشــان کرد: تثبیت شرایط و پایداری 
شبکه به ویژه در شهرستان لارستان و جنوب فارس 
از تاثیراتی است که اجرای این طرح برای مردم این 

مناطق به همراه خواهد آورد.
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای فارس برخی 
از موارد مهم و حساس پســت های انتقال و لزوم 
افزایش ظرفیت آن برای بهبود شــبکه های برق 
رســانی را برشــمرد و ادامه داد: در پســت های 
فشــارقوی، با توجــه به نیــاز بر تأمیــن انرژی 
مصرف کنندگان که هرســاله با رشد همراه بوده 
که در مناطق گرمســیر، مصرف ســالیانه رشــد 
بیشــتری دارد لذا نیاز به افزایش ظرفیت پســت 

ها، امری اجتناب ناپذیر است.

فارس
مدیر عامل شرکت پالایش گاز فجر جم:

وهای بومی استان بوشهر زمینه اشتغال نیر
 در صنایع با مهارت آموزی فراهم می شود

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای فارس خبر داد؛
ح افزایش ظرفیت پست های برق اجرای طر

ون و لارستان  كازر

شیراز -چراغی    اســتاندار فارس با بیان اینکه 
هدف اصلی و عمده ســتاد تنظیم بازار و کمیته های 
ذیل آن بایــد متمرکز بر اقلام اساســی از مایحتاج 
مردم باشــد، تاکید کرد که اهداف بلندمدت ارزش 

و اثرات بهتری در کنترل بازار دارد.
محمدهــادی ایمانیه سه شــنبه نهم اســفند در 
جلســه ســتاد تنظیم بــازار فارس گفــت: ایام 
پایانی ســال و نوروز 14۰2 مقارن با ماه مبارک 
رمضــان اســت و باید بــا برنامه ریــزی صحیح و 
منســجم نســبت به رصــد و کنترل بــازار اقدام 

کرد.
ایمانیه خواســتار تفکیک وظایف ستاد تنظیم بازار 
در قالب سه کمیته شــد و افزود: کمیته های تولید 
و تامین، توزیع و نظــارت ذیل ســتاد تنظیم بازار 
ایجاد شــده و هر کمیته، وظایف محولــه را دنبال 

کند.
او با بیــان اینکه کمیته تولیــد و تامین باید با روش 
با روش هــای مختلف برای تامین اقــلام مورد نیاز 
اقدامــات لازم را انجام دهد؛ برخــی محصولات در 
اســتان، برخی خارج از اســتان و اندکــی از موارد 
نیز باید از خارج کشور تامین شــود که وظیفه این 

کمیته اندیشــدن تدابیر در روش های تامین اقلام 
مورد نیاز بازار استان است.

ایمانیــه گفــت: کمیتــه توزیــع وظیفــه پخش 
اقلام مورد نیــاز مردم در بــازار را دارد؛ تعاونی ها، 
فروشــگاه های زنجیره ای، میادین میــوه و تربار، 
فروشگاه های دولتی، فروشــگاه های امین و عرضه 
مستقیم کالا و سایر فروشــگاه ها با تدابیر مناسب 
به منظور ارائه خدمت مناســب به مردم در کنار هم 

قرار گیرند.
ایمانیــه خواســتار تشــکیل کمیته نظارت شــد 
و افــزود: نمایندگانی از بســیج اصنــاف، صمت، 
دادســتانی، تعزیرات، اتاق اصناف و سایر دستگاه 
های مرتبط نظارتی در این کمیته عضو شــده و بر 
بازار مردم در شــب عید و ایام مــاه مبارک رمضان 

نظارت کنند.
استاندار فارس با اشاره به اینکه هزاران قلم کالا در 

بازار موجود اســت، اضافه کرد: هدف اصلی و عمده 
ســتاد تنظیم بازار و کمیته های تشکیل شده ذیل 
آن باید بر اقلام اساســی مورد نیاز مــردم متمرکز 

شود.
وی بر ضرورت اطلاع رســانی به مردم در خصوص 
فعالیت هــای انجام شــده تاکیــد و اضافــه کرد: 
اقدامات انجام شــده باید به اطلاع مردم بســرد اما 
نباید به هیچ عنوان دنبــال بزرگنمایی بود، خدمت 

به مردم اصلی ترین هدف است.
اســتاندار فارس با تاکید بر اینکــه برنامه های بلند 
مدت ارزش و اثرات بهتــری در کنترل بازار خواهد 
داشــت، گفت: درکنار توجه بــه مایحتاج مردم، به 
تولیدکننــدگان هم توجــه شــود؛ همانند خرداد 
امســال درصــورت درخواســت تولیدکننــدگان 
کمیته ای برای تعدیل قیمت ها تشــکیل شــود و با 
هماهنگی مســئولین کشــوری نســبت به بررسی 

قیمت ها اقدام کنید.
ایمانیه بــا تاکید بــر اینکــه با طمــع ورزی افراد 
ســودجو مقابله می کنیم، افزود: قطعا در سطح ملی 
نیز مدافع حقوق تولیدکننــدگان خواهیم بود و از 

حق و منطق آنان دفاع می کنیم.

فارس
استاندار فارس تاکید کرد؛

وری و برنامه های بلندمدت ورت تمركز ستاد تنظیم بازار بر اقلام ضر ضر

وجود ۱۲۶ نقطه حادثه خیز در لرستان
لرستان

بوشهر
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معاون نظارت بیمه مرکزی مطرح کرد

آخرین فرصت بیمه مرکزی برای بخشودگی 
جرایم بیمه ای

خریدار  معاون نظارت بیمه مرکــزی با تاکید 
بر سیاســتگذاری نهاد ناظر صنعــت بیمه اعلام 
کرد:مــردم از آخرین فرصت بخشــودگی کامل 

جرایم بیمه ای استفاده کنند
علی استادهاشمی،  در زمینه بخشودگی های 
اخیر بیمه ای که از ســوی نهــاد ناظر صنعت 
بیمه اعلام شــده، افزود: طرح بخشــودگی 
صددرصــدی جرائم دیرکرد بیمه شــخص 
ثالث وسایل نقلیه موتوری زمینی تا نوزدهم 
اسفند به قوت خود باقی اســت و از این تاریخ 
به بعد چنین بخشــودگی هایی ادامه نخواهد 

داشت.
معاون نظارت بیمه مرکزی بــا تاکید بر این نکته 
که بخشودگی جرایم بیمه ای در راستای توسعه 
خدمات بیمه ای و ارتقای فرهنــگ بیمه در نظر 
گرفته شــده، تصریح کرد: ادامه بخشودگی های 
صددرصدی علاوه بر آسیب فرار بیمه ای، ممکن 
است زمینه دلسردی را برای بیمه گذاران منظم و 

مسئولیت پذیر فراهم آورد.
اســتاد هاشــمی با اشــاره به تبعات مثبت طرح 
بخشودگی جرایم بیمه،  گفت: اراده صنعت بیمه 
برای پوشش ریســک های متنوع اســت. اشاعه 

فرهنگ بیمه از اهداف جدی نهاد ناظر است و در 
کنار آن باید عملیات بیمه گری به صورت کامل و 

حرفه ای اجرایی شود.
وی خرید بیمه نامه یکســاله را شرط بهره مندی 
از امکان بخشودگی صددرصدی جرایم یادشده، 
عنوان کرد و گفت: بیمه شخص ثالث تنها رشته 
اجباری صنعت بیمه اســت و قانونگذار به دلایل 
اجتماعی و اقتصادی بر آن تاکیــد ویژه ای دارد 
و ما به عنوان ناظر برای تامین زیرســاخت های 
لازم برای حســن اجرای قانون خــود را موظف 

می دانیم.
عضو هیات عامــل بیمــه مرکزی تغییــر روند 
بخشــودگی های بیمه  گری را ضروری اعلام کرد 
و افزود: پــس از این بخشــودگی صددرصدی از 
دستور کار صنعت بیمه خارج می شود و جرایمی 
برای شــهروندانی که در تهیه بیمه نامه کوتاهی 

کنند، در نظر گرفته خواهد شد.
وی این سیاســت جدید نهــاد ناظــر را از جمله 
راهکارهــای صیانــت از حقــوق بیمه گــران و 
بیمه گــذاران عنوان کــرد و اظهار داشــت: فرار 
بیمه ای می تواند خســارت های ســنگین و گاه 
غیرقابل جبرانــی را برای آحــاد جامعه به دنبال 

داشته باشد و انتظار بخشودگی های صددرصدی 
جرایم بیمه ای از سوی شهروندان به ناامنی در این 

حوزه منتهی خواهد شد.
استادهاشمی با تشریح آخرین آمار بیمه شدگان 
شــخص ثالث نســبت به آمار پایین بیمه راکبان 
موتورســیکلت، ابراز نگرانی کرد و از رسانه های 
جمعی خواســت تا در این زمینه آگاهی بخشی و 

فرهنگ سازی کنند.
بخشــودگی های بیمــه ای به پیشــنهاد رئیس 
کل بیمه مرکزی و موافقت وزیــر امور اقتصادی 
و دارایــی صــورت می گیــرد و بــرای اجــرا به 

شرکت های بیمه ابلاغ می شود.
آخرین مهلت شــهروندان فاقــد بیمه نامه برای 
استفاده از بخشودگی صددرصدی جرایم تا پایان 
روز نوزده اسفندماه ســال جاری است و با اعلام 
معاون نظارت بیمــه مرکزی پــس از این تکرار 

نخواهد شد.
مجید مشــعلچی ســخنگوی بیمه مرکزی نیز 
از وجود ۱٠ میلیون موتورســیکلت فاقد پوشش 
بیمه ای در حال تردد در کشــور خبرداد و گفت: 
برای بیمه کردن این موتورها باید تشــویقاتی در 

نظر گرفته شود.

و و دریافت وام تنها با افتتاح حساب  خرید خودر
وکالتی بانک صادرات ایران

مشــتریان بانک صادرات ایــران می توانند همزمان با ایجاد حســاب 
وکالتی برای خرید خودروهــای داخلی و خارجــی در بانک صادرات 
ایران، از سود ســرمایه گذاری و مزایای طرح  نوین تسهیلاتی این بانک 
اســتفاده کنند.به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک 
با بکارگیری ســامانه »خودرویار« و ایجاد امکان دسترسی آسان برای 
خرید خودرو از طریق سه ســامانه »ثبت اختیارنامه«، »خرید آنلاین 
خودرو از بورس کالا« و »خرید خودرو های وارداتی«، شــرایط ویژه ای 
برای بهره مندی مضاعف مشــتریان از مزایای طرح  نوین تســهیلاتی 
»ســنا۲« فراهم کرد. دارندگان حســاب  در طرح  تسهیلاتی »سنا۲« 
در بانک صادرات ایران می توانند ضمن حفظ این حســاب  و اســتفاده 
از مزیت های تســهیلاتی آن، برای خرید خودروهای خارجی از سامانه 

یکپارچه ویژه و همچنین خرید خودرو از بورس کالا اقدام کنند.
متقاضیــان می توانند با افتتاح حســاب وکالتی در قالــب طرح  نوین 
تسهیلاتی »سنا۲« در یکی از شــعب بانک صادرات ایران، ضمن خرید 
خودرو یا داد و ستد ســایر کالاها در بورس کالای ایران و ثبت نام برای 
خرید خودروهای وارداتی  برای دریافت تسهیلات، به صورت روز شمار 

امتیاز کسب کنند.

 رفع مشکلات خرد آحاد جامعه با تسهیلات
 بانک کارگشایی

بانک کارگشــایی در راســتای ارایه خدمات مطلوب و رفع نیاز اقشار 
آسیب پذیر و محروم جامعه وام قرض الحســنه و تسهیلات جعاله رفع 
احتیاجات ضروری را به مشــتریان و متقاضیان پرداخت کرده است به 
گونه ای که در مجموع طی ۱٠ ماه امسال پرداخت وام قرض الحسنه و 

جعاله به مشتریان از مرز ۱۵۸ هزار فقره عبور کرد.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملی ایــران، بانک کارگشــایی یکی 
از واحدهای تابعه بانک ملی ایران اســت که به منظور گره گشــایی از 
مشــکلات و رفع نیازهای فوری و احتیاجات ضــروری افراد محروم و 
نیازمند جامعه از ابتدای فروردین ماه امسال تا پایان دی ماه در مجموع 
تعداد ۱۵۸هزار و ٣٤٠ فقره وام قرض الحســنه و جعاله رفع احتیاجات 
ضروری به ارزش۱٦ هزار و ٩۱۸ میلیارد ریــال به متقاضیان پرداخت 
کرده است.بانک کارگشایی در این مدت نیز تعداد ٦٦ هزار و ۱۷۷ فقره 
تسهیلات قرض الحســنه به ارزش بیش از ۲ هزار و ۱٩٤میلیارد ریال و 
تعداد ٩۲ هزار و ۱٦٣ فقره تســهیلات جعاله به ارزش ۱٤ هزار و ۷۲٤ 
میلیارد ریال پرداخت کرده است. بانک کارگشایی در این مدت به طور 

متوسط روزانه به ۵۸٤ نفر تسهیلات پرداخت کرده است.
بانک کارگشایی می کوشــد در مواقع ضروری در حداقل زمان به ازای 
ترهین طلاآلات با پرداخت تســهیلات جعاله و وام قرض الحسنه برای 
کمک هزینه درمان، کمک هزینــه تحصیلی، تهیــه جهیزیه، ودیعه 

مسکن و ... در کنار مشتریان خود باشد.

بانک پاسارگاد؛ بانک عامل در سامانه جامع 
وهای وارداتی عرضه خودر

به اطــلاع کلیه مشــتریان گرامی می رســاند با توجه بــه توافق بانک 
پاســارگاد و وزارت صنعت معدن و تجــارت، امــکان وکالتی نمودن 
حساب های »بانک پاســارگاد« به منظور ثبت نام در طرح خودروهای 
وارداتی به صــورت غیرحضــوری فراهم گردیده اســت.بدین منظور 
مشتریان ارجمند بانک پاسارگاد می توانند برای وکالتی نمودن یکی از 
حساب های خود نزد این بانک، بدون نیاز به مراجعه حضوری، ازطریق 
سامانه بانکداری مجازی بانک پاسارگاد به نشانی vbank.bpi.ir اقدام 
فرمایند.گفتنی اســت شــرایط پیش خرید خودرو از جمله »تاریخ و 
مهلت ثبت نام«، »مبالغ مربوط به پیش پرداخت علی الحســاب« و...، 
مطابق با ضوابط عمومی و اختصاصی مندرج در ســامانه جامع عرضه 

خودروهای وارداتی به نشانی saleauto.ir در دسترس می باشد.

بانک
سخنگوی صنعت برق عنوان کرد

صنایع باز هم قربانی ناترازی برق می شوند؟
رجبی مشهدی گفت: برای تابســتان پیش رو به دو فاکتور اساسی باید 
توجه کرد یکی میزان دمای هوا و دیگــری اجرای برنامه های زمانبدی 

شده در موعد مقرر که باید توجه ویژه ای به این دو داشت.
 نا ترازی برق و خاموشی های پیاپی یکی از معضلاتی است که با نزدیک 
شدن به فصل زمســتان با آن دســت و پنجه نرم می کنیم، برای همین 
است که از سهم صنایع کم می شود و برق بخش خانگی تأمین می شود، 
اکنون سوال اینجاست که آیا در تابســتان آینده صنایع پس از قطعی 
گاز در زمســتان باید منتظر قطعی برق باشــند یا آنکه تدابیر جدی در 
این زمینه اتخاذ شده است، مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت 
برق در رابطه با این موضوع به مهــر می گوید: ناترازی برق در فصل های 
گرم ســال معمولاً وجود دارد و امید می رود نیرو گاه هایی که با وزارت 
صمت تفاهم کرده ایم و صنایع در حال ســاخت صنایــع در مدار تولید 
قرار بگیرند، محدودیت کمتری را نسبت به ســال های گذشته تجربه 
می کنند.وی ادامه داد: برای تابستان پیش رو به دو فاکتور اساسی باید 
توجه کرد یکی میزان گرما و دیگری انجــام برنامه ها در موعد مقرر که 

باید توجه ویژه ای به این دو داشت.
سخنگوی صنعت برق با اشــاره به اینکه دمای هوا امری تعیین کننده 
است، در این زمینه توضیح داد: زمانی که دمای هوا افزایش پیدا می کند 

استفاده از وسایل سرمایشی در آن دوره مؤثر است.
وی در خاتمه با اشــاره بــه زمان بدی موجــود برای انجــام به موقع 
برنامه های در دســتور کار، اضافه کرد: با توجه بــه اینکه برنامه هایی را 
پیش بینی کرده ایم در صورتیکه بتوانیــم این برنامه ها را به موقع انجام 
دهیم هم ظرفیت نیروگاهی را افزایش دهیم و هم بخش هایی که برای 

مدیریت مصرف پیش بینی شده را محقق کنیم.

وزیر نفت:
ونده توسعه پارس جنوبی با افتتاح بخش  پر

دریایی فاز ۱۱ بسته خواهد شد
وزیر نفت گفت: با بهره برداری از بخــش دریایی فاز ۱۱ پارس جنوبی تا 
دو ماه آینده، پرونده توســعه میدان گازی پارس جنوبی تکمیل و بسته 

خواهد شد.
»جواد اوجی« در برنامه تلویزیونی اظهار داشــت: امروز پالایشگاه فاز 
۱٤ پارس جنوبی با ظرفیت دریافت روزانــه ۵٦ میلیون مترمکعب گاز 
خام به بهره برداری رســید که ظرفیت فرآورش آن روزانه ۵٠ میلیون 
مترمکعب است و این رقم به ظرفیت پالایشی گاز کشور اضافه می شود.

وی افزود: افــزون بر این، بــا راه اندازی ایــن پالایشــگاه روزانه بیش 
از ۷۵ هزار بشــکه میعانات گازی، ســالانه نزدیک به یک تن گاز مایع 
)ال پی جی(، یک میلیــون تن گاز اتان و روزانــه ٤٠٠ تن گوگرد تولید 

خواهد شد.
وزیر نفــت تأکید کرد: پالایشــگاه فاز ۱٤ پارس جنوبــی، ایرانی ترین 
پالایشگاه در کشــور اســت که بیش از ۷۵ درصد تجهیزات آن از توان 
سازندگان داخل کشور و از ظرفیت شــرکت های دانش بنیان استفاده 
شده است.اوجی تصریح کرد: با راه اندازی این پروژه، ظرفیت پالایشی 
کشور ۵٠ میلیون مترمکعب افزایش می یابد که کمک شایانی به بحث 

تأمین انرژی در داخل کشور خواهد بود.
وی حجم سرمایه گذاری انجام شــده در این پروژه را ۲.۷ میلیارد دلار 
اعلام و بیان کرد: بر اســاس محاسبات کارشناســی، درآمد یک سال 
محصولات تولیــدی در این پالایشــگاه، نزدیک به ســه میلیارد دلار 

خواهد بود.
وزیر نفت افزود: این آخرین پالایشــگاه منطقه پارس جنوبی است که 
با اجرای آن، پرونده پالایشــگاه های گازی در این منطقه بســته شد و 
با راه اندازی فاز ۱۱ ظرف یک تا دو ماه آینده ازســوی همکاران من در 

شرکت ملی نفت ایران، پرونده توسعه پارس جنوبی بسته خواهد شد.
وی تأکید کرد: چهار طــرح دیگر نیز امروز به افتتاح رســید که ارزش 

مجموع این طرح ها ٣.۵ میلیارد دلار است.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱٤٦، واحد ٦
 تلفن و  نمابر: ٦٦٤۵٩۷٦۲
سازمان شهرستان ها:  ٦٦٤٦۱۷۷٠

دو پروژه عمرانی و خدماتی شهرداری 
شاهد شهر با اعتباری بالغ بر 800 میلیارد 
ریال با حضور دکتر محسن نائبی معاون 
تهران ،  استانداری  انتظامی  امنیتی 
-فرماندار  شفیع زاده  امیرعباس  دکتر 
همراه ،  هیئت  و  شهریار-  شهرستان 
سرهنگ فیاض الهیاری- فرمانده ناحیه 
سرهنگ  شهرستان-،  بسیج  مقاومت 
نورمحمدی -جانشین فرماندهی انتظامی 
و  رئیس  فرهادی-  طالب   ، شهریار- 
شاهدشهر،  اسلامی  شورای  اعضای 
شاهد  -شهردار  خانی  بهمن  مهندس 
شهری،  مدیریت  مجموعه  و  شهر- 
خانواده معظم شهدا و مردم شهید پرور 
شاهد شهر همزمان با دهه مبارک فجر 

افتتاح  شد.
در مراسم افتتاح پارک ۲۲ بهمن،  مهندس 
بهمن خانی -شهردار شاهدشهر- ایجاد و توسعه 

فضای سبز پارک ۲۲ بهمن را  یکی از اولویت های 
شهرداری اعلام کرد و افزود: پروژه مذکور با هدف 
توسعه فضاهای سبز شهری، تفریحی، ورزشی و 
فرهنگی به مساحت ۲ هکتار با هزینه ای بالغ بر 
۶۸۰ میلیارد ریال شامل تملک و اجرا در شاهد 

شهر مورد بهره برداری قرار گرفت.
بسترهای  ایجاد  مقام مسئول،  این  به گفته 
لازم جهت رفاه آسایش و تفریح شهروندان و 
زیباسازی محیط شهری در راستای افزایش 

و  نشاط  روحیه  ارتقاء  و  اجتماعی  تعاملات 
شادابی از عمده ترین اهداف احداث این پارک 

به شمار می آید.
پارک ۲۲ بهمن بنا بر اعلام مهندس خانی، 
به مساحت بیش از ۲۰ هزار متر مربع دارای 
امکانات متنوع مانند فضای سبز، مجموعه ست 
سکوی  و  آلاچیق  کودکان،  بازی  و  ورزشی 
و  سواری  دوچرخه  پیست  آبنما،  نشیمن، 
پیاده روی می باشد که با هزینه ای بالغ بر ۶۸۰ 

میلیارد ریال احداث شده است.
سوله  افتتاح  حاشیه  در  شاهدشهر  شهردار 
بحران شاهد شهر نیز ابراز داشت: تمام شهرها 
منظور  به  باید  بحران  با  مواجهه  در صورت 
مختلف  بخش های  مدیریت  و  پیشگیری 
بحران، دارای مجموعه های بحران مدار باشند. 

مهندس خانی اذعان داشت: از مهم ترین اهداف 
شاهد شهر  در  بحران  مدیریت  سوله  احداث 
می توان به مواردی همچون  »ایجاد مکانی 

جهت ساماندهی و استقرار ادوات به منظور 
تسریع در کمک رسانی در زمان وقوع حوادث 
طبیعی و غیر طبیعی«، »فراهم سازی بستر 
عملیاتی و تاکتیکی در بحران های طبیعی و 
غیر طبیعی«، »ارزیابی و کنترل بحران ها« و 
»کاربرد آموزشی و ورزشی ویژه شهروندان« و 

»توسعه شبکه شتاب نگاری« اشاره کرد.
در ادامه دکتر محسن نائبی-  معاون امنیتی 
موثر  اقدامات  از  تهران-  استانداری  انتظامی 
شهرداری شاهد شهر در ایجاد پارک ها و توسعه 
فضاهای سبز، اماکن ورزشی و تفریحی مورد 
نیاز شهروندان قدردانی و ابراز امیدواری کرد در 
آینده نزدیک شاهد استفاده مطلوب مردم از 

فضاهای ایجاد شده شهری باشیم.
گفتنی است در پایان مراسم افتتاحیه پروژه های 
شهرداری شاهدشهر از اعضای شورای اسلامی 

این شهر تقدیر بعمل آمد.
گزارش: مهدی پادکان

با حضور مسئولان استان و شهرستان انجام شد؛

افتتاح 2 پروژه شهرداری شاهد شهر با اعتباری بالغ بر 800 میلیارد ریال


